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Vážení spoluobčané.

Obvykle si tu touto dobou dělám alibi v obavě z nej-
většího strašáka komunálních politiků v podobě 
paní Zimy. Letos na to kašlu. Jsme dospělí, svěřili 

jste mi to proto, abych se staral a mám tu skvělou četu, 
která se každou zimu snaží, co může. 

On nás vždycky prověří už podzim, kdy si všichni, kdo 
máme zahrady, užijeme s druhou největší „radostí“ všech 
samospráv hned po  sněhu – listím. Jsem tu pátý rok, 
už jsem pochopil, že mám být vděčný svým chlapcům 
a oběma hrobníkům za nasazení a dát za pravdu zkuše-
nosti, která praví, že dostat o Dušičkách hřbitov do stavu 
bez listí by nedokázal ani Chuck Norris a ten dokáže vše. 

Na zimu se tradičně nespoléháme jen na město. Máme 
sjednanou firmu, zásah by měl začít do  dvou hodin 
po začátku nadělení a naše četa byla letos posílena jak 
personálně, tak technicky. Máme už vlastní velkou radlici 
(nástavba kontejnerové multikáry Zebra), máme na tuto 
dvě nástavby na sůl/štěrk, máme metací stroj HAKO a nově 
i špičkovou sekačku, která je traktorem za 400 tisíc. Goliash 

4x4 nám během roku umožňuje ušetřit na údržbě obrov-
ských zelených ploch obytných souborů a parků a v zimě 
k ní samozřejmě nově máme další radlici na sníh. Dokáže-
me tak nově za méně než šest hodin protáhnout chodníky, 
zamést zastávky, posolit, co se dá, dokážeme operativně 
zasáhnout. A v kombinaci s externím dodavatelem plus 
servisem Technických Služeb MHMP případnému přívalu 
sněhové nadílky čelit s otevřeným hledím. 

Pro představu, v Řeporyjích je celkem skoro sto ulic, 
máme tu 14 km komunikací, z  toho 7 km ve  správě. 
Snažíme se zasáhnout všechny, stejně jako smluvní 
dodavatel, něco to stojí, je s  tím práce, ale věřím, že to 
tak je s ohledem na občany nejlepší a rozumím tomu, že 
někdo si to může vykládat i třeba jako zbytečné utrácení 
nebo navíc jako utrácení ve snaze se zalíbit. Vše beru, ale 
bude to prostě takto a vůbec mi nevadí, že třeba právě 
takové nasazení sil a prostředků přinese zvýšenou kritiku 
během zimy. Kritika přijde vždy a já tu konstruktivní jen 
uvítám. Koho by problematika zajímala více, na oficiálním 
facebookovém profilu městské části jsou k zimní údržbě 
nějaká videa a další komunikace. 

Když jsme u komunikace, rovnou přejdu k jejich údržbě 
obecně. Zašel jsem si po dlouhé době k Pomníku a dostal 

od Habáska pěkný ceres za tu vlnovku v asfaltu, co zná 
každý řidič, který jede po Smíchovské okolo zastávky BUS 
Slatinová směrem centrum. Habáskovi se nezdá, jak se to 
udělalo a má naprostou pravdu. Požádali jsme totiž v prv-
ním kole o zásah „Prahu“, která má komunikaci ve správě. 
Postup je to správný, nebudu vyhazovat sto tisíc (velmi 
hrubý odhad, prosím) tam, kde nemám co opravovat sil-
nici. Hanět Správu komunikací hl. města obecně nechci 
a nebudu, ale tahle akce je tak akorát dobrá na to, abych se 
musel za provedení zodpovídat u stolu štamgastů u Lva.

Takto jsem si rozhodně opravu toho místa nepředstavo-
val a samozřejmě si to opravíme ještě jednou a za své. Sám 
jsem řidič, jezdím tam denně na kole domů, to si musejí 
klepat na čelo i řidiči autobusů, prostě to Praha odflákla, 
nebo jsme moc cimprlich, nevím. To se musí vyfrézovat 
a vyměnit blok asfaltu a máme na pár let vystaráno. Takto 
to prostě nechat je špatně. Jakmile začne zase asfaltérské 
počasí, půjde to v prvním kole spolu s nutným zásahem 
na konci ulice Ve Výrech a také v ulici K Výkupnímu stře-
disku. Následně budeme soutěžit velkou akci, kterou bude 
v režii MČ oprava prakticky celé Řepíkové. Díky za vaše 
podněty k dírám a výmolům, bereme je vážně, vlastně 
všechny tři záležitosti mimo Řepíkovou jsou vaše podněty, 
děkuju Habas, potřeboval jsem to s tou vlnovkou slyšet! 

V rozpočtu na příští rok myslíme díky občanům, kon-
krétně výběru daně z nemovitosti na investice v oblasti 
mobiliáře. Rád bych třeba – opět na zeleň a místa, která 
nemáme ve správě – nasekal pár laviček. Například zrovna 
Slatinová ve směru náměstí si o lavičku doslova říká. Nic 
nám nebrání si ji tam pořídit. Na dobré cestě je záměr vý-
kupu jednoho pozemku v Ebrově, již v chráněné přírodní 
památce, pokusíme se získat pozemek, který soukromý 
vlastník marně přes realitku zkouší prodat jako zahradu, 
rádi bychom tam zbudovali posezení a něco jako fitpark 
pro seniory, uvidíme. Máme poměrně velké oči v investi-
cích, začne do tří let rozplánovaná rekonstrukce budovy 
starého nádraží ve  spolkový dům. Ve  fázi dokončování 
projektové dokumentace jsme u nového zázemí technické 
čety, které vznikne tam, kde jsou ruiny bývalého uhelného 
skladu firmy Vondrák. Podařilo se nám z majetku IZS Praha 
získat pro něj výborný hydraulický zvedák na údržbu na-
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šeho vozového parku, k němu, rovněž zdarma, získal úřad 
z majetku hasičů osobní vůz. Rádi bychom měli během 
roku stavební povolení a snad se i pustili do budování. 

Moc děkuji za  podněty k  plánovanému kolumbáriu 
na hřbitově, kterému se věnuji v krátkém, samostatném 
článku.

A vůbec děkuji za vše, co nám píšete a s čím přichází-
te. Můj mentor a první, dlouholetý porevoluční starosta 
Standa Procházka, vždy, když mu končil mandát, psával 
do  Echa mj. poděkování občanům za  „konstruktivní 
kritiku“. Já vám za ni děkuji teď, v průběhu mandátu a to 
proto, že jsme za  ni skutečně rádi. Mám velmi dobré, 
pestré a  odvážné zastupitelstvo a  občany, kteří nemají 
problém se ozvat. 

Mám silný mandát a pravomoc rady, mám k ruce dva 
skvělé místostarosty a finance městské části jsou zdravé, 
je kam sáhnout a není prostor ani důvod hledat nějaké 
výhovorky tam, kde je v silách městské části něco zlepšit, 
opravit a tak dále. Jen do nás. 

Dodám jen znovu, že si nesmírně vážím gesta rodiny 
Šimonovy, která darovala MČ letošní vánoční stromek. 
Vždy je několik nabídek. Toto nabídka nebyla, my si jej 
vyhlédli v  ulici Nad Schody sami a  rodina nám vyšla 
vstříc. Nebylo to lehké loučení i přes to, že strom už dělal 
o  větru neplechu, ostatně jehličnan a  zástavba, kdo to 
znáte, dobře víte. Máme jeden z nejkrásnějších stromečků 
široko daleko a troufám si říci, že nejhezčí, co pamatuji, že 
na náměstí kdy stál. Moc děkujeme celé rodině! Samozřej-
mě přidávám i poděkování Hrabánkům a našim hasičům 
za skvěle zvládnutou logistiku, je to vždycky thriller, ale 
máme tu šikovné lidi, na které je spoleh.

Přeji Vám jménem zaměstnanců ÚMČ a zastupitelstva 
krásné, požehnané Vánoce a fantastické vykročení do No-
vého roku. 

Pavel Novotný
starosta@prahareporyje.cz

602316148

Městská část si dopřála vědecký výzkum ořešských mat-
rik. Práce špičkové genealožky Marie Glöckner ještě není 
hotova, ale už teď přepisuje zdejší dějepis, doplňuje bílá 
místa a zásadně rozšiřuje poznání naší minulosti. Až bude 
dílo dokonáno, zájemci budou mít celou práci letohradské 
experty ke stažení na webu úřadu. Zkoumány jsou postup-
ně 3000 stran textu v deseti matričních knihách. Zbývají 
dvě. Aktuálně skoro dvousetstránková, stále se rozšiřující, 
zpráva je doplněna excelovými tabulkami a přehledy. Je 
vypisován KAŽDÝ zápis týkající se osoby ze Řeporyjí, či 
Řeporyjí jako takových. V budoucnu jistě praktická věc pro 
každého zájemce o hledání řeporyjských předků a celkově 
zásadní pramen pro badatele ve  zdejší historii. Samo-
zřejmě budeme přepisovat leckde tam, kde jsme dlouhá 
desetiletí „ustrnuli“, například ve  výčtu nám známých 
představitelů obecní správy. A  mnohde jinde. Nabízíme 
malou ochutnávku z toho, co bude jistě po nějakou dobu 
vděčným zdrojem pro texty v Echu.  

Začněme třeba u těch rychtářů, starostů, předsedů MNV, 
prostě u  všech těch, jejichž našimi prameny ustálený 
výčet činil z  autora textu pětadvacátého starostu. Už 

jím není. Stejně jako Standa Procházka, zdravím tímto našeho 
čestného občana a kamaráda, už není historicky druhým, ale 
nově je třetím historicky nejdéle sloužícím představeným. 
Těch nám nově není známo pouze pětadvacet, ale šestatřicet! 
A to v minimálně dvou případech s poznámkou, že se zřejmě 
jednalo otce a syna. 

Když si dnes otevřete dostupné prameny nebo web úřadu, 
vidíte přehled dosavadních starostů. Tím prvním nám známým 
byl dosud starosta Josef Suchý, zvolen 1850. Nevíme to přesně, 
ale do té doby měly Řeporyje „jen“ rychtáře. Tím ale byl Suchý 
nově už minimálně od roku 1846. Shrnutí bádání jen u položky 
týkajících se představitelů obecní řeporyjské správy je pro mi-
lovníka zdejší historie – přes veškerou neúplnost – fascinující: 

„V  prostudovaných matrikách jsou jako rychtáři postupně 
uvedeni Václav BARTŮNĚK (1654, 1670–1680), zřejmě otec 
a syn, po něm Martin KLIKA jinak Vancýř (1681), následoval Jan 
KOTMEL (1688–1694?), Jan ČERNOHLÁVEK (1690), po něm Mar‑
tin RYCHTAŘÍK (1696) a nakonec Jan SUCHÝ (1705–1746). Široký 
rozsah let zakládá předpoklad, že jde také o otce a syna, možná 
ještě vnuka. Tím je patrně Tomáš SUCHÝ doložený v rychtářském 
postavení v  letech 1746–1765. Někde v  této proluce vykonával 
rychtářskou funkci František POZEMSKÝ. Další člen rodu Suchých, 
opět jménem Tomáš se jako rychtář uvádí v  letech 1801–1803. 
Roku 1833–1844 seděl v rychtářském křesle Štěpán POZEMSKÝ 
(† 12. 8. 1844). Roku 1846 je znovu uveden příslušník roku Suchých 
Josef SUCHÝ.“ 

Jak vidno, dělené první místo náleží po boku Josefa Podzem-
ského, nesmírně oblíbeného, rekordně devatenáct let sloužícímu 
starostovi z  let 1877–1896 rychtáři Tomáši Suchému, zřejmě 
dokonce třetí generaci rychtářů v jednom rodě za sebou, a to 
za roky 1746–1765. 

Standa se určitě nenaštve, zůstává na bedně. Ze závěrů také 
vyplývá, že můžeme nově jako prvního nám známého rychtáře 
uvádět Václava Bartůňka, uvedeného v roce 1654. Ve dvou pří-
padech genealožka nemůže než naznačit, že zřejmě rychtářoval 
otec a syn a tak dále.

Pozorný čtenář také vidí, že Standovo třetí místo by bývalo 
bylo překonáno v případě, že by bylo doloženo, kdo byl rychtá-
řem ty dva roky (1844-1846), respektive zda to byl právě Suchý. 
Jeho předchůdce Štěpán Pozemský totiž ve funkci v srpnu 1844 
zemřel. Protože je Suchý potvrzen až 1846, vládl prokazatelně 
let patnáct. Standa Procházka šestnáct. 

Samozřejmě, že řada z osob mohla být rychtářem déle. Máme 
jen informace o tom, že ten který z nich byl onoho roku potvrzen 
matričním zápisem. 

Výzkum řeporyjských matrik: První objevy! 
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Ten nejstarší máme z roku 1661. A proč je vlastně Josef Su-
chý prvním starostou označovaným jako „starosta“ a matriky 
v Ořechu můžeme řeporyjskou optikou zkoumat od roku 1661? 

„Po rozpadu patrimoniální správy roku 1848 vytvořily Řeporyje 
spolu s Ohradou a Novou vsí obec náležející pod správu okresního 
hejtmanství, soudu a berního úřadu Smíchov.“ 

Takto se zjevně stal z rychtáře Suchého starosta Suchý leta 
páně 1850. Uvedené úřední zařazení Řeporyjí do  systému 
státního zřízení platil až do roku 1926, kdy byly Řeporyje nově 
přeloženy pod okresní úřad Praha Venkov. 

„Co se týká duchovní správy, byly Řeporyje do husitských válek 
označovány jako plebánie (tj. venkovská farnost). Po třicetileté válce 
byly roku 1661 přifařeny k Ořechu a zdejší kostel se stal filiálním. 
V tomtéž roce se ve farnosti začaly vést matriky….“

Nejstarší dochovaná matrika obsahuje záznamy ze vsí Choteč, 
Chrášťany, Chýnice, Dubovský mlýn, Jinočany, Ořech, Řeporyje, 
Zadní Kopanina a Zbuzany. 182 stran zápisů o pro-
vedených křtech (1661–1714), uzavřených sňatcích 
(1665–1713) a  úmrtích (1666–1714). Záznamy jsou 
psané částečně česky, německy a latinsky.

„Sňatečnost je prvním sledovaným demografickým 
jevem, protože následně ovlivňovala natalitu. Většina 
dětí, které se narodily, byla manželského původu. 
Minimální počet nemanželských nijak významně 
neovlivňoval statistické přehledy. 

Jak už bylo zmíněno, v této časové etapě matriční zápisy neob-
sahují věk, ve kterém snoubenci vstupovali do manželství, jejich 
rodinný stav ani sociální původ. Proto bude věnována pozornost 
jen počtu či sezónnosti svateb.

V nejstarším období byly zápisy sňatků byly zapisovány s drob-
nými odchylkami následovně: Rok, den a  měsíc svatby / jména 
a příjmení snoubenců, občas jejich sociální zařazení a rodinný stav 
/ obec, ze které pocházejí / jména svědků a sociální příslušnost (pří-
padně družba, stará svadbí – družička) / jméno oddávajícího a v ně-
kterých případech je farářem zaznamenána rozšiřující poznámka. 

V  ořešských matrikách se dlouho uvádělo pouze datum křtu, 
datum sňatku a datum pohřbu. Z toho vyplývá, že pouze v případě 

sňatku je skutečné datum události shodné s dnem církevního ob-
řadu. Datum křtu nebo pohřbu se ale zpravidla ode dne narození 
či úmrtí odlišovalo.“

No a vy si tak můžete prohlédnout úplně nejstarší dochova-
ný matriční zápis, týkající se Řeporyjí. Je to první zápis, kdy má 
alespoň jeden ze snoubenců původ v Řeporyjích a je z 23. ledna 

1674. Jak vidíte pod snímkem z textu zápisu Ženich VÁCLAV 
BARTŮNĚK má zapsáno řeporyjské bydliště, u nevěsty tento 
údaj chybí. Je tedy možné, že byla rovněž obyvatelkou Řeporyjí, 
ale také mohla pocházet odjinud.

Díky zkoumání každého jednoho „řeporyjského“ zápisu 
v deseti knihách získávají Řeporyje pro svůj archiv a v budoucnu 
digitálně pro každého zájemce krom samotných zápisů rovněž 
přehledně a pečivě zpracované statistiky mortality a natality 
v  tom kterém období, ale také třeba četnost křestních jmen 
a příjmení a mnoho dalšího.

Namátkově: V mezidobí 1696–1715 byla nejčastěj-
ším dívčím jménem u novorozených holčiček Kate-
řina, Alžběta a Lidmila, která se dělila v oblíbenosti 
o třetí místo s Dorotou. Chlapečci byli nejčastěji Jan, 
Matěj, Václav a Martin. 

Nebo: v roce 1696 zemřelo v Řeporyjích 8 osob, 
z  toho bylo šest dětí do patnácti let. Celkově ob-
dobí deset let zpět od tohoto roku byl průměrný 
věk úmrtí 12 let! Odečteme-li děti, dozvídáme se, 

že průměrný věk dožití dospělého byl ani ne 45 let. 
Nesmírně zajímavé jsou údaje o morových ránách, v některých 
případech si budeme moci číst až takové detaily, jako jak (přes 
koho) se zřejmě nákaza do Řeporyjí dostala, jak a kdo na ní po-
stupně zemřel a s čí smrtí mor zase Řeporyje opustil. 

Paní genealožka dokončuje poslední dvě knihy z deseti a ně-
kdy v lednu by mělo být definitivně hotovo. Máme se, myslím, 
na co těšit. A to jak v Echu, tak samozřejmě pro zájemce na webu, 
kde po dokončení kompletně data nabídneme ke stažení a čtení. 

Pevně věřím, že celé zkoumání přinese radost i užitek všem 
současným i budoucím zájemcům o bližší poznání řeporyjské, 
nebo přímo své rodinné, dávno zapomenuté historie. 

Pavel Novotný

Letha 1674. 23. Januarÿ Waclaw Bartúnek syn z Ržeporeg wstaw so Manželstwa wstaupyl po trognasobnym ohlassenim S Maryanau Czerau Mataussowau: Swědek 
p. Martin z Raczycz, nyni Klÿka Smlauwczi: Martin Weseleg družba. Starssy Swadwý Madelyna Ssalandka Kateržina Czera Barcžina; z Ržeporeg

Léta 1674. 23. ledna Václav Bartůnek, syn z Řeporej, v stav svatého manželstva vstoupil po trojnásobným ohlášení s Marianou, dcerou Matoušovou, Svědek pan Martin 
z Račic nyní Klika, smlouvčí (tj. dohazovač); Martin Veselej, družba. Starší svatbí Madelina Šalandka, Kateřina, dcera Barčina; z Řeporej
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Řeporyje se potýkají s nedostatkem 
budoucího místa na našem hřbito-
vě, sehnat běžný hrob je aktuálně 

na pořadník. 
Zní to asi hloupě, ale náš hřbitov je 

prostě oblíben i  nezávisle na  tom, že 
řeporyjským nabízí nejlevnější hrobová 
místa v metropoli! 

Byl jsem na to upozorňován už na za-
čátku své mise coby statutární zástupce 
správce pohřebiště a rozhodl se na ceně 
hrobových míst nezměnit vůbec nic, 
stejně jako mí předchůdci.

Co ale s místem? Rozšíření nemožné, 
na  to jsme přišli do  úřadu moc pozdě, 
se sousedním investrorem výstavby už 
nebylo možno dojednat případné získání 
pozemku pro rozšíření pohřebiště.

Zakládat nové se mi nechce (Kopa-
nina?) a vám by se v Evropské unii také 
nechtělo zakládat hřbitov :-) A kde?

Proto pracujeme už rok na  kolum-
báriu. Díváte se na jednu z variant, kon-
zultujeme s  odborníky na  kolumbária 

a tím nemám na mysli rovnou soukromý 
sektor. 

Mám ten hřbitov rád a úřad se o něj 
snaží pečovat tak, jak se pečovat má, ale-
spoň v to věřím a odpovídám vám za to. 

Kolumbárium nebylo doporučeno 
umístit na  manipulační louku po  pravé 
straně u  vstupu. Proto bude podél zdi 
v levé spodní části pohřebiště.

Studie kolumbária Bude možné jej postupně „natahovat“, 
není to levná záležitost, proto se nebu-
deme pouštět hned do větších akcí, ale 
nějak takhle by to mělo (a nějak stopro-
centně bude) v budoucnu vypadat. 

„Chtěl bych vás poprosit o zpětnou 
vazbu. Pokud se vám nepozdává forma, 
či celý záměr, napište mi, vlastně napište 
mi k tomu cokoli.“

Děkuju a  těším se na případné pod-
něty k věci i hřbitovu samotnému. Jistě 
na něj, stejně jako na vše, jsou :-)

starosta@prahareporyje.cz
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Hned staženo!
Nemusíš se registrovat!
A jsi informován, 
když jde do tuhého!

Stáhněte si 
appku Řeporyje na stránkách
www.prahareporyje.cz

Appka Řeporyje!  To chceš!

Kulinářské okénko

A je to tu. Poslední okénko le-
tošního roku. Dneska Vám 
tip na výlet nedám, ale 

ráda bych Vám poděkovala za pří-
zeň. Přeji Vám ať již Vaše kroky 
povedou kamkoliv, ať máte lehký 
krok, po boku své nejbližší a vždy 
dojdete svého cíle. Ať už půjdete 
na vycházku malou či větší, trocha 
toho lahodného moku pro zahřátí 
se jistě hodí. Na zdraví … Krásné 
Vánoce a šťastný nový rok.

Svařené víno
0,75 l červeného vína  
5-10 kusů hřebíčku 
5-6 pl cukru krupice 
1- 3 celé skořice  
štáva z jednoho pomeranče 
kůru z pomeranče - lze i jiný citrus 
badyán , kousek hrušky či rozinky 
- dle vlastní volby 

Cukr a tři polévkové lžíce vody dáme 
do hrnce a zahříváme dokud neza-
čne cukr karamelizovat. 
Poté do  karamelu přilejeme asi 
150 ml čisté vody a přidáme všechno 
koření. Pozvolna vaříme asi 4-5 mi-
nut tak aby koření pustilo svou chuť 
a  vůni. V jiném hrnci si ohřejeme 
víno – pozor nepřivedeme k varu 
abychom nepřišli o zbytečně mnoho 
alkoholu. Do ohřátého vína přecedí-
me obsah rendlíku s kořením a mů-
žeme podávat či nalít do termosky. 
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Na zahradu u domu se mi dostala 
divoká prasata. Co mám dělat? Jak 
se jich mám zbavit?  Podobných 

dotazů v poslední době přibývá, proto-
že se divočáci čím dál častěji dostávají 
do těsné blízkosti měst, kde snadno na-
jdou potravu například kolem popelnic 
a zahradních kolonií. 

Divoká prasata u nás nemají přiroze-
ného nepřítele a  jejich populace proto 
prudce narůstá. Vrásky na  čele to dělá 
především zemědělcům, kterým působí 
divočáci nemalé škody na  úrodě. Ale 
i myslivcům, kteří mají „v popisu práce“ 
udržovat v  přiměřené míře jejich po-
četní stav.  Nejvýznamnější způsob je 
samozřejmě odlov, který je prováděn 
ve většině případů střelnou zbraní. Pokud 
jsou divoká prasata v  teritoriu města, 
je situace komplikovanější. V  městské 
zástavbě je střelba nezákonná a  navíc 
i nebezpečná.  Myslivci se snaží černou 
zvěř z okolí měst vyhnat a v posledních 
letech se také častěji začínají využívat 
alternativní metody, zejména odchyt 
divočáků do  odchytových zařízení, pří-
padně preventivní pachové odpuzovače. 

Pokud chodíte na procházky do volné 
přírody, nebo rádi rádi běháte po lesních 
či polních cestách, možná jste na divo-
čáky narazili. S blížící se zimou se stahují 
kvůli snadné potravě k městským sídlům. 
S  tím zároveň roste pravděpodobnost 
náhodného střetu s těmito zvířaty, která 
mohou být třeba i třikrát těžší než prů-
měrný dospělý člověk. 

Útok divočáka na  člověka je zcela 
mimořádnou vzácností. Divoké prase je 
plaché zvíře. Tedy pokud se necítí být 
ohroženo. Přesto není nic příjemného, 
když je z  houští slyšet prasečí zachro-
chtání. Co dělat? Ochránci přírody radí 
nepanikařit, zachovat klid a pomalu bez 
prudkých pohybů se vzdálit od  poten-
ciálního nebezpečí. Má smysl utíkat? 
Fyzikálně to není ideální, protože divočák 
dokáže běžet rychlosti až 50 km/h. A skok 

do  vody? Ani to 
není stoprocentní 
úniková cesta, pro-
tože prasata jsou 
výborní plavci.  

Zde je pár do -
poručení, jak se 
chovat, když se 
ve  volné přírodě 
potkáte s  divo-
kým prasetem:

Zůstaňte klidní. 
Když zaregistrujete 
přítomnost divoké-
ho prasete, zůstaň-
te co nejklidnější. 
Prasata mají tendenci vyhýbat se lidem, 
pokud je nedráždíte nebo neohrožujete.

Nesnažte se divočáka pronásledovat. 
Divoká prasata jsou rychlá a  obratná 
zvířata. Pokus o  pronásledování může 
vyvolat jejich agresivní reakci. Držte se 
v bezpečné vzdálenosti.

Udělejte se větší. 
Pokud je to možné, zvedněte ruce nad 
hlavu a pomalu roztáhněte například ka-
bát či bundu, abyste vypadali co největší. 
Prasata mohou cítit dominanci a mohou 
se vzdálit.

Pozorujte chování prasete. 
Chovejte se obezřetně a sledujte chování 
prasete. Pokud se zdá být klidné a neza-
jímá se o vás, pokračujte v pohybu, aniž 
byste ho vyrušovali.

Neriskujte. 
Pokud se prase chová agresivně, nebo 
má kolem sebe mláďata, buďte maxi-
málně obezřetní. Nikdy se nevydávejte 
do  blízkosti mláďat, protože matka 
může bránit svá mláďata agresivním 
způsobem.

Odstupte zpět. 
Pokud se prase rozhodne pohybovat 
směrem k vám, odstupte zpět. Nedráž-
děte ho a nezasahujte do jeho prostoru.

Nevyvolávejte paniku.
Neztrácejte hlavu a nepanikařte. Prasata 
jsou na paniku citlivá. Pokud začnete kři-
čet nebo provádět rychlé pohyby, může 
to zvýšit jejich stres a vést k nežádoucí 
agresi.

Josef Pojsl

Info z MČ

    

Přemnožení divočáci za sebou nechávají stopy

Přenášejí divoká prasata nemoci? 

Riziko pro člověka je velmi malé. 
Krví či slinami se šíří tzv. Aujeszkyho 
choroba. Ta je nebezpečná například 
pro psy a  na  člověka není přenosná. 
Na člověka není přenosný ani africký 
mor prasat. Na našem území se u divo‑
čáků objevila trichinelóza způsobená 
parazitem svalovcem. Toto onemoc‑
nění je přenosné i na člověka a to díky 
konzumaci nedostatečně tepelně 
upraveného masa.

Rozrytá loučka 50 metrů od domů.

Podvečer kousek od Řeporyjí.
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ZŠ Praha 5 – Řeporyje se účastní
předvánoční sbírky

Krabice od bot – děti darují dětem
20. listopadu – 5. prosince 

Organizují: Hana Zdvihalová a žáci devátých tříd

Sběrné místo na recepci školy

VÁ

NOČNÍ SETKÁNÍ

a vychovatelek
školy

tvořivé dílničky
pro děti a jejich
doprovod za
přítomnosti
učitelů

19.12.
2023

 kavárna, ve které se o vás postarají žáci druhého stupně,  
ochutnávka vánočního cukroví žáků, povídání, káva, čaj, 

venku svařák,…

od 16.00
do 18.00

flétny

od 16.00 do 16.30
vystoupení dětí

dramatického
kroužku

a kroužku

Když žák znenadání 
projeví nadání…

… tak učitelé nenechají tento dar ležet 
ladem. Mysl talentovaných děti vysta-
vují bez ustání náročným, zato však 
zábavným podnětům. Své o  tom ví 
také řeporyjský žák 3. B Vojta Němec, 
který vstupuje každý den do školy s ne-
utuchající touhou objevovat nové věcí. 
Nevídaná zvídavost zaručila malému ško-
lákovi již v prvním ročníku povinné školní 
docházky členství v Mense – platformě 
podporující talentované děti. Vedle 
chlapcova širokého spektra znalostí se 
postupně profiluje i jeho rostoucí zájem 
o  geografii. Není tedy divu, že tohoto 
šikovného třeťáka posílá jeho třídní uči-
telka po  domluvě s  druhostupňovými 
kolegy na návštěvu do hodin zeměpisu 
8. a 9. ročníku. Vojtova účast mezi staršími 
spolužáky ale nebývá jen pasivní. Svým 

vyspělejším posluchačům už představil 
i  několik vlastních prezentací, v  nichž 
mimo jiné působivě vysvětloval, co je to 
hrubý domácí produkt nebo jak vznikla 
Evropská unie a  které členské státy ji 
tvoří… Inu, nesmírně nás těší nás, že 
se v Řeporyjích daří vytvářet prostředí, 
v  němž mohou bystří žáci rozvíjet své 
výjimečné schopnosti.

Zdeněk Kauer

Tutorské čtení

Tutorské čtení starších žáků mlad-
ším mělo přínos jak pro ty, kteří 
četli, tak i pro ty, kteří poslouchali. 

Mladším žákům přineslo možnost učit 
se od  svých starších kamarádů a  také 
překonat případnou nejistotu svých 
čtenářských schopností. 
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Skupinám dětí tvořených žáky 1. a 9. tříd, 
3. a 4. tříd, 2. a 8. tříd a také 3. a 7. tříd jsme 
se snažili vytvořit příjemné prostředí pro 
sdílení čtenářských dovedností. 
Starší žáci se naučili být ohleduplní 
a  mladší poslouchat a  vyjadřovat své 
myšlenky. Věřím, že tutorské čtení na naší 
škole vytváří příležitost k budování vzta-
hů mezi různými věkovými skupinami, že 
se dětem líbí, posiluje jejich vztah ke čte-
ní a zlepšuje komunikaci obou skupin.
Starší žáci se stali vzory pro mladší 
a mladší překvapili svými výkony a tou-
hou předvést se. 

Michala Lebedová

Děti se přestrojily za  své oblíbené po-
stavy a strávily odpoledne tance, hudby 
a zábavy. Byli tu k vidění malí čarodějo-

vé, rytíři, příšery, princezny, a  dokonce 
i  několik strašidel, která byla zároveň 
roztomilá. Pan Švehla, náš nejoblíbeněj-
ší DJ, měl seznam skladeb připravený 
tak, aby rozproudil krev v  žilách všech 
přítomných. Píseň „Thriller“ od Michaela 
Jacksona se stala hymnou dne a  tance 
na  hudbu „Monster Mash“ nám připo-
mněly, že Halloween je o  zábavě a  ne 
strachu.

Vychovatelky ŠD

Halloween ve školní družině

První den měsíce listopadu přinesl 
do  naší školní družiny oblíbenou 
událost – halloweenský rej masek. 

Chemie baví 

Žáci osmých tříd si v  praktických 
úlohách v rámci laboratorního cvi-
čení ověřili znalosti nabyté během 

hodin chemie. Tématem úloh byly me-
tody oddělování složek z různých směsí. 
Vyzkoušeli si extrakci, filtraci, usazování, 
sublimaci a chromatografii, a to vše s po-
užitím bezpečných materiálů, které jsou 
běžně k dispozici. Žáky pokusy baví a ve-
dou k přemýšlení o zkoumaných jevech.

Lenka Weignerová
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Projekt „Listování“ 
na naší škole

Žáci třetích, čtvrtých a  pátých 
ročníků se zúčastnili projektu „Lis-
tování“, který má za úkol přiblížit 

literaturu dětem. Skupina autorů a herců, 
okolo Lukáše Hejlíka, se tentokrát zamě-
řila na knihu „Strýček Ludvík“. Zajímavou 
a zábavnou formou tuto knihu přiblížili 
dětem. Během představení je aktivně 
zapojovali do  děje. Představení sklidilo 
veliký ohlas.

Hana Zdvihalová a Jana Veverková

Létá listí mezi stromy,
poletuje mezi domy.
Stromy spolu závodí,
kdo je nejdál odhodí.
Tenké, tlusté, kulaté,
cesty jsou už zaváté.

S příchodem podzimu se příroda po-
malu proměnila v pestrobarevnou 
paletu barev. Padající listí pomalu 

připravilo zahrádky k  odpočinku. Děti 
se s chutí pustily do hrabání listí – část 
na zahradě MŠ zůstane, jako možný úkryt 
pro ježky.

Poprvé jsme letos připravily pro děti 
a jejich rodiče akci s názvem „Dýňování“.

Děti si společně s  rodiči vydlabaly 
nebo ozdobily dýni. Při této činnosti si 
vyzkoušely svojí kreativitu nejen děti 

samotné, ale i  jejich rodiče. Vydlabaný-
mi dýněmi jsme pak vyzdobili venkovní 
prostory školky. Pro děti pak byl největší 
zážitek, když se dýně rozzářily po zapá-
lení vložených svíček.

Začátkem listopadu proběhlo foto-
grafování dětí. Každé z  dětí si odneslo 

krásnou fotku jako vzpomínku.
V  listopadu děti ukončily plavecký 

výcvik v  bazénu v  Radlicích a  dostaly 
„mokré vysvědčení“ za odvahu a výdrž.

Kromě plavání jsou v  plném běhu 
rovněž ostatní kroužky jako keramika, 
výuka angličtiny, taneční kroužek a také 
sportovní hry v tělocvičně ZŠ.

Jako každý podzim i  letos jsme pro 
děti připravily akci s  názvem Barevný 
týden/barevný den, kdy se děti postupně 

Podzim v mateřské škole
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oblékaly do  typických barev podzimu. 
Během týdne se tak celá třída každý den 
oblékla do  předem vybraných barev 
a celý den byl jimi inspirován.

Velkým zážitkem pak byl výlet do Če-
chovy stodoly v  Bukové u  Příbramě, 
kde pro děti byla připravená tematická 

prohlídka s vánočními tradicemi. Potkali 
jsme anděla, který nás provázel a  také 
čerta, který si některé hříšné duše zvážil 
a odvážnější děti si s ním zahrály i karty. 
Kromě zážitků si děti přivezly i malý dá-
reček – dřevěnou figurku, kterou si samy 
dotvořily.

Ve školce nás navštívilo Bářino toulavé 
divadlo s představením Skřítek Valerián. 
Dětem se představení velmi líbilo a teď 
už se všichni společně těšíme na Mikuláše 
s čertem a andělem.

Jitka Volfová, učitelka

MŠ • Info z MČ

Venkovní prostory mateřské školky 
v naší městské části se mění k lep-
šímu. První etapa revitalizace, která 

skončila na  jaře tohoto roku, přinesla 
mnoho pozitivních změn, nyní jsme upro-
střed druhé etapy a do konce roku, pokud 
to počasí dovolí, by mělo být hotovo.

První etapa: Nový plot a stromy
Na  jaře jsme ukončili první fázi pro-

jektu. Vyrostl zbrusu nový plot, který 
poskytuje našim nejmenším bezpečí 
a do areálu přibyly stromky. Ty dávají ce-
lému areálu nejen nový rozměr, ale zajistí 
v parných dnech i dostatek stínu, což jistě 
ocení nejen děti, ale i paní učitelky. 

Pokračování prací a druhá etapa
Přes prázdniny bylo nutné dokončit 

vnitřní práce - renovaci varny a  jídelny. 
Teď na  podzim pokračuje revitalizace 
venkovního areálu. V druhé etapě, která 
právě probíhá, je na řadě obnova letních 
pavilonů tak, aby dětem poskytovaly 
nejen bezpečné, ale i moderní a příjemné 
prostředí. Souběžně s  tím se opravuje 
budova pro technické zázemí a  garáž. 

Revitalizace venkovního areálu mateřské školky pokračuje

K  tomu ještě přibude několik herních 
prvků, dětské hřiště a pískoviště. 

Financování
Tato výrazná proměna a  revitalizace 

venkovního areálu mateřské školky 
nezatížila rozpočet naší městské části 

ani o  korunu. Všechny náklady pokryla 
dotace z  Magistrátu hlavního města 
Prahy. Díky této podpoře a  práci týmu 
učitelek mohou Řeporyje nabídnout 
našim nejmenším prostředí plné nových 
dobrodružství a příležitostí. 

David Roznětinský
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Pražské služby a AVE jsou připraveny
na vánoční a novoroční svoz odpadu
Konsorcium Pražské odpady 2016-2025, které tvoří Pražské služby, a.s. a AVE Pražské komunální služby a.s., zajistí 
během vánočních svátků svoz směsného a tříděného odpadu na území metropole. 
Program svozu je vytvořen tak, aby nedocházelo k přeplnění nádob a nevznikal kolem nich nepořádek.

 

V termínu od 24. 12. do 31. 12. 2023 budou zajištěny standardní pracovní směny a svoz směsného odpadu bude probíhat 
dle příslušných svozových plánů, tedy jako v běžných dnech. Díky větší zátěži na separačních místech provádíme svozy 
tříděných složek odpadu v posíleném režimu. U tříděného odpadu budou v kritických oblastech posíleny svozy v období 

23. 12. - 31. 12. 2023, jinak bude vše probíhat také dle příslušných svozových plánů.

Svoz směsného odpadu:
23. – 31. 12. 2023 standardní svoz v pravidelných svozových dnech

1. 1. 2024 standardní svoz v pravidelných svozových dnech
2. 1. – 6. 1. 2024 standardní svoz v pravidelných svozových dnech

Svoz tříděného odpadu:
23. – 31. 12. 2023 standardní svoz v pravidelných svozových dnech
23. - 31. 12. 2023 v kritických oblastech budou posíleny svozy ostatních složek tříděného odpadu

1. 1. 2024 standardní svoz v pravidelných svozových dnech
2. 1. – 6. 1. 2024 standardní svoz v pravidelných svozových dnech

Vánoční stromky do popelnice nepatří
V případě, že máte veřejně přístupnou popelnici nebo kontejner na směsný odpad, lze stromky volně odložit vedle nich, 

v ostatních případech (činžovní a rodinná zástavba nebo nádoby v klecových stáních) prosíme o odložení vánočních stromků 
k nejbližším kontejnerům na tříděný odpad. Vyhozené vánoční stromky rozhodně nepatří do nádob na směsný odpad, protože 
výrazně snižují jejich kapacitu.

Lidé by měli stromky vyhazovat nejlépe den před odvozem komunálního odpadu, aby nedocházelo k jejich přílišnému hro-
madění v ulicích po zbytečně dlouho dobu. Stromky jsou do vozů na komunální odpad nakládány v běžných svozových dnech 
a jejich odvoz bude probíhat po celý leden a únor. Výjimka platí pro umělé stromky. Pokud už stromek dosloužil, rozhodně nepatří 
do kontejneru na tříděný či směsný odpad, ale do sběrného dvora.

Pálení listí a suché trávy na zahradě? Od října už NE!!!

V souvislosti s nadcházejícím údržbovým obdobím, kdy na za-
hradách u rodinných domů dochází k úklidu spadaného listí 
a uschlých travin, si dovoluji informovat občany naší městské 

části, že od 1. 10. 2023 je v platnosti nová obecně závazná vyhláška, 
která omezuje spalování suchého rostlinného materiálu.

Nová obecně závazná vyhláška hlavního města Prahy č.  5/2023 
(přijatá pod usnesením Zastupitelstva hl.m. Prahy č.  6/30 ze dne 
14. 9. 2023) o omezení spalování suchého rostlinného materiálu v ote-
vřených ohništích na území hl.m. Prahy vychází z § 16 odst. 5 zákona 
č. 201/2012 Sb., o ochraně ovzduší, ve znění pozdějších předpisů.

Vyhláška zakazuje spalování suchého rostlinného materiálu v ote-
vřených ohništích za účelem jeho odstraňování na celém území hl.m. 

Prahy. Vyhláška zároveň uvádí, co se rozumí rostlinným materiálem 
a jak s ním nakládat. I nadále bude možné spalovat v otevřených oh-
ništích suché dřevo a šišky, pokud je taková činnost realizována jako 
volnočasová aktivita, spojená například s přípravou jídla na otevřeném 
ohništi či grilu, s výjimkou období, kdy je vyhlášena smogová situace.

Aktualita o schválení a vydání obecně závazné Vyhlášky je zveřej-
něna, včetně odkazu na tuto vyhlášku, na webových stránkách Portálu 
životního prostředí MHMP:
https://portalzp.praha.eu/jnp/cz/ovzdusi/obecne_zavazna_vy-
hlaska_HMP_52023_omezeni_spalovani_sucheho_rostl_ma-
terialu.html

Tištěná podoba vyhlášky je k nahlédnutí na ÚMČ Praha-Řeporyje. 

Přistavení VOK na II. pololetí 2023
Velkokapacitní kontejnery na neskladný odpad budou přistaveny 

na níže uvedených místech v následujících termínech:

Řeporyjské náměstí  u čp. 8 8. 12. 2023 (pátek)
Vždy od 16.00 do 20.00 hod.

Co lze odložit do VOK
VOK jsou určeny pouze pro objemný odpad z domácností jako je např. ná-
bytek, sportovní náčiní, (lyže, jízdní kola  apod.), koberce, podlahové PVC, 
umyvadla a záchodové mísy.

Co nelze odložit do VOK
 směsný komunální odpad, který lze vhodit do  běžné sběrné nádoby 

(popelnice, kontejneru)
 nebezpečné složky komunálního odpadu (jako např. baterie a akumulá-

tory, barvy, chemikálie, zářivky)
 odpad ze zeleně (větve, posekaná tráva apod.)
 elektroodpad (chladničky, pračky, televize, monitory, počítače, přehrávače, 

telefony apod.)
 stavební suť

VOK není určen pro odkládání objemného odpadu podnikatelskými subjekty!!!

Lenka Bártová, vedoucí HSO
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Městská 
policie 
informuje

nově mohou být, resp. budou některé 
přestupky „ohodnoceny“ 2, 4 nebo 6 
body. Další z  novinek se týká dokladů, 
které řidič musí, resp. nemusí mít při 
řízení u sebe. Zjednodušeně řečeno, řidič 
pozbývá povinnost u sebe mít řidičský 
průkaz a osvědčení o registraci vozidla 
(od 1. 1. 2024 se zavádí rovněž nový typ 
osvědčení o registraci vozidla – „malého 
techničáku“ a  místo „velkého“ technic-
kého průkazu bude nově vystavován 
tzv. COC list). Řidič ale bude muset být 
schopen prokázat hodnověrně na místě 
svoji totožnost (na to bude následně na-
vazovat připravovaná zákonná možnost 
elektronického prokazování totožnosti). 
Pro řidičské oprávnění slupiny B a sou-
časně pro osoby v  rozmezí 17 – 18 let 

bude upraveno řízení s mentorem….
S  ohledem na  místní podmínky by-

chom rádi zmínili i pravidla pro užívání 
chodníků. „Jiní účastníci provozu na po-
zemních komunikacích než chodci ne-
smějí chodníku nebo stezky pro chodce 
užívat, pokud není v zákoně stanoveno 
jinak (např. není upraveno dopravní znač-
kou) nebo pokud nejde o užití chodníku 
vozidlem základní složky integrovaného 
záchranného systému nezbytné k plnění 
úkolů souvisejících s výkonem zvláštních 
povinností nebo vozidlem obecní (měst-
ské) policie při plnění jejích úkolů“.

Ing. Hynek Svoboda 
Obvodní ředitelství městské policie 

Praha 13

Narodilo se vám miminko, 
máte trvalý pobyt v MČ Praha – Řeporyje 
a máte zájem se zúčastnit 
slavnostního obřadu? 

Kontaktujte ÚMČ Praha – Řeporyje: 
Veronika Hubálková
ttel.: 778 454 033
e-mail: podatelna@prahareporyje.cz
www.prahareporyje.cz – Vítání občánků

Od 1. 1. 2024 začnou platit některé 
změny v oblasti pravidel provozu 
na  pozemních komunikacích. 

Změny se týkají samotných pravidel 
provozu, zavedení nových dopravních 
značek (bude upraveno samostatnou 
vyhláškou), bodového systému, správ-
ního trestání za  dopravní přestupky 
i  řidičských průkazů. Namátkově bude 
například změněn „bodový systém“, kdy 

Městská část Praha -Řeporyje Úřad městské části

OZNÁMENÍ O VYHLÁŠENÍ VÝBĚROVÉHO ŘÍZENÍ
Městská část Praha -Řeporyje, Úřad městské části Praha -Řeporyje

zastoupen tajemnicí Úřadu městské části Praha -Řeporyje
vyhlašuje dne 1. 11. 2023 výběrové řízení

na obsazení pracovního místa úředníka/úřednice

investiční referent / referentka
v odboru hospodářsko -správním Úřadu městské části Praha -Řeporyje

Sjednaný druh práce: agenda investiční, stavební a dopravní, s místem výkonu práce Praha -Řeporyje, v platové třídě *10. 
Pracovní poměr na dobu neurčitou, plný pracovní úvazek.

Termín nástupu: dle dohody

Bližší informace na fyzické i elektronické desce Úřadu městské části Praha ‑Řeporyje.
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Podzim ve Studiu Bubec byl opravdu 
pestrý. Od loňského roku Studio Bubec 
spolupracuje s německou organizací riesa 
efau – Kultur Forum Dresden. Tato spo-
lupráce vyvrcholila letos, kdy od 20. října 
do 19. listopadu v  drážďanské galerii 
Runde Ecke vystavovalo společně čtrnáct 
umělců z České republiky a Německa na 
výstavě ART SAFARI/BEAST. Výstavu 
zahájila performance v režii Ivany Hanz-
líkové a hudební vystoupení zvukových 
umělců Arystana Petzolda (DE) a Martina 
Janíčka (CZ).

Velkou událostí pro Studio bylo otevření 
nového kulturního prostoru ve vesti-
bulu stanice metra Dejvická, kde, díky 
Dopravnímu podniku hl. města Prahy, 
probíhá výstava Krása místa Veleslavín-
ského zámku. Výstava vznikla jako zamy-
šlení nad místem, které bývalo a stále je 
zeleným ostrovem Prahy 6. Současný stav 
je zaznamenán pohledem umělců, kteří 
tvořili v průběhu dvou let 2022 a 2023 
v okolí uzavřeného parku a zámku. 

Následující výstava představí dílo 
sochaře Ladislava Plíhala – Thunderbolt, 
které vzniká ve Studiu Bubec.

Program v kulturním prostoru Dej-
vická Bubec bude zaměřen také na kul-
turně umělecké vzdělávání a budou zde 
připraveny workshopy pro školy a dětské 
skupiny, výstavy, přednášky a další kultur-
ně společenské akce pro širokou veřejnost.

Velkou ctí nám bylo připravit ve studiu Bu-
bec hudební večer pro příznivce Collegia 
1704. Na programu byly úryvky z projek-
tu Mozart a Mysliveček: Il Boemo / Oheň, 
duch a  vitalita v  podání Václava Lukse 
a Luca Giardini. Po koncertě následovala 
beseda s Václavem Luksem, dirigentem, 
cembalistou, specialistou na interpreta-
ci staré hudby a zakladatelem a umělec-
kým vedoucím souboru Collegium 1704. 
Ve Studiu Bubec se potkal industriální 
prostor s barokem. 

Vernisáž výstavy IOGI Δ ≥
Studio Bubec, foto: Jean-Gaspard Páleníček, Kristýna Adámková

Art Safari - BEAST  Δ ≥
drážďanská galerie Runde Ecke

Vernisáž výstavy Krása místa Veleslavínského zámku  Δ
kulturní prostor Dejvická Bubec
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V Galerii Bubec celý listopad probíhala 
výstava s názvem IOGI. kterou kurátorsky 
připravil Jean-Gaspard Páleníček a organi-
začně Kristýna Adámková.

Salónek 23 – prodejní výstava drob-
ných uměleckých děl. O  víkendu 9. 
a 10. 12. se můžete naladit na přicháze-
jící Vánoce a pořídit originální dárky od 
předních českých umělců a designérů, 
například Františka Antonína Skály, Zuzany 
Maškové, Alžběty Skálové, Kristýny Plíhalo-
vé, Radka Hlaváčka, Karolíny Šulcová, Hany 
Sommerová, Jana Sazamy, Václava Krčála, 
Adama Velíška, Petra Šťastného, Kateřiny 
Venclíkové, Kláry Zahrádkové, Ludmily 
Staňkové, Ladislava Průchy. Na sobotu 9. 
prosince večer je také připravena pre-
miéra originálního divadelního před-
stavení „Oheň“, které předvede divadlo 
Tabula Rasa.

Na začátek roku 2024, 2.–3. března, 
plánujeme další ročník Řeporyjského 
salónu, výstavy profesionálních i ama-
térských umělců, kteří žijí a tvoří v katas-
tru městské části Praha Řeporyje a jejím 
širším okolí. Věková hranice technika, 
způsob vyjádření ani jiné limity nejsou 
stanoveny. Autoři mohou prezentovat 
maximálně 3 díla (dle prostorových 
možností Studia). Termín pro přihlášení 
na výstavu je do 31. 1. 2024. Přihlášky 
k účasti s  fotografi emi děl, uvedením 
rozměru, techniky a datace zasílejte na:

galerie
Galerie Bubec

Pro více informací navštivte naše
stránky www.bubec.cz
nebo náš facebookový účet
Fb: Studio Bubec, Creative Bubec
Dotazy, přihlášky a objednávky prosím 
zasílejte na adresu:
kristyna.studiobubec@gmail.com

V novém školním roce jsme otevřeli Řez-
bářský kroužek. Je určen pro děti od 10 
do 15 let. Děti se v něm učí jak přistupovat 
k prostorové tvorbě od vlastního navrho-
vání až po realizaci objektů. Poznávají roz-
manité způsoby zpracování dřeva a mají 
možnost pracovat s přírodním materiálem. 
V sobotu 9. listopadu tuto možnost nabí-
zíme vám i vašim dětem. Těšíme se na vás.
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Nový školní rok je již v plném prou-
du a naši žáci pilně nacvičují nové 
skladby jak na blížící se soutěže, 

tak koncerty, které je v nejbližších dnech 
čekají.

Již v  říjnu jsme vyslali naši žákyni 
Adélu Fořtovou ze třídy Šárky Hrbáčkové 
na celostátní písňovou soutěž Bohuslava 
Martinů. Zde si vedla opravdu vynikají-
cím způsobem a  v  silné konkurenci se 
probojovala do finále, kde získala zvláštní 
cenu Magdalény Hajóssyové – profesorky 

zpěvu na pražské HAMU. 25. 10. pak ještě 
měla možnost vystoupit na  koncertě 
vítězů, který se konal v koncertním sále 
Bohuslava Martinů na Malé Straně.

Během prosince čeká naše žáky řada 
vystoupení: pěvecké sbory se představí 
nejdříve na rozsvěcení Vánočního stro-
mečku v  Řeporyjích – Kuřátka a  týden 

na to Petrklíč zazpívá koledy pod slávis-
tickým Vánočním stromem ve Vršovicích 
před začátkem fotbalového utkání. 21. 12. 
se všechny naše sbory představí na Vá-
nočním koncertě v  sále Hlaholu, který 
je svou akustikou ideálním místem pro 
konání sborových koncertů.

Dne 1. 1. 2024 oslaví 
devadesáté narozeniny naše úžas

ná maminka, babička, prababička 
a stále aktivní členka Sokola

paní Olga Kejhová.
Mnoho zdraví a vitality do dalších 

let ji přeje celá rodina.

SZUŠ Řeporyje
Rovněž naši instrumentalisté budou 

mít napilno a  vystoupí na  koncertech 
v sále školy, které se budou konat v ter-
mínu 7. - 22. 12. téměř každý den vždy 
od 18:00 hod. Mimo tyto koncerty ještě 
zavítají 13. 12. za seniory do Agáty a 18. 
12. do místní Mateřské školy.

Za  zmínku stojí koncert konaný 22. 
12. Bude to Akordeonový koncert skla-

deb mladé – vynikající akordeonistky 
a skladatelky Markéty Laštovičkové. Sama 
autorka přislíbila účast na tomto koncertě 
a my se budeme těšit, že  si přijede do Ře-
poryjí poslechnou své skladby v podání 
našich žáků.

Všechny naše koncerty jsou přístupné 
široké veřejnosti a my vás na ně srdečně 
zveme.

Hudební škola Řeporyje přeje všem 
spoluobčanům krásné a pohodové vá‑
noční svátky a  hodně zdraví v  novém 
roce.

Srdečně blahopřejeme všem 
občanům, 

kteří v měsíci listopadu 
oslavili významné životní 

jubileum.
Hodně štěstí, 

pohody a hlav
ně zdraví 

do dalších let 
přeje 

MČ Praha
Řeporyje.

Nabízíme Všem spolkům 
a dobrovolným organizacím 
zveřejnění výročních zpráv 

a různých příspěvků 
v místním časopise zdarma.

Echo



Řeporyjské Echo 307 17
listopad 2023 Info z MČ

Poplatky ze vstupného stano-
vuje  obecně závazná vyhláška 
hl. m. Prahy č. 10/2011  ve  znění 

pozdějších předpisů. Sazba se liší podle 
charakteru pořádané akce.

Kdo je oprávněn v  této věci jednat 
(podat žádost apod.)
Ve  věci místního poplatku jedná osob-
ně poplatník, kterým je fyzická nebo 
právnická osoba, která pořádá kulturní, 
sportovní, prodejní nebo reklamní akce.

Jaké jsou podmínky a postup pro ře-
šení životní situace
Řízení o  poplatku vykonávají městské 
části (MČ), příslušné podle místa konání 
akce. Povinností poplatníka je ohlašovací 
povinnost ke vzniku a zániku poplatkové 
povinnosti, vést přehlednou a průkaznou 
evidenci vybraného vstupného a před-
kládat ji na  požádání správci poplatku 
ke kontrole (vstupenkou se rozumí i jiný 
doklad opravňující ke  vstupu na  akci) 
a  odvést poplatek na  účet správce po-
platku.

Jakým způsobem zahájit řešení si-
tuace
Poplatník je povinen nejméně týden před 
konáním akce ohlásit správci poplatku 
veškeré potřebné údaje ke  stanovení 
místního poplatku, tj. druh akce, název 
pořadatele, datum a  hodinu a  místo 
konání akce, kapacitu místa pořádání 
akce (tj. nejvyšší počet osob, jež pojme). 
V případě pravidelně se opakujících akcí 
v průběhu nejdéle 6 měsíců je poplatník 
povinen ohlásit správci poplatku výše 
uvedené údaje nejméně týden před 
konáním první akce.

Jaké jsou poplatky
Za  kulturní akce (veřejnosti přístupné 
prezentaci uměleckých děl, zejména 
slovesných, divadelních, hudebních, 
tanečních, výtvarných, designerských 
včetně děl módního návrhářství, audio-
vizuálních, fotografických či kartografic-
kých)  a  vystoupení výkonných umělců 
zaplatím z ceny každé vstupenky:
 1,5 %, pokud se akce konají v prosto-

rách s kapacitou 500 až 1000 osob
 2,5 %, pokud se konají v  prostorách 

s kapacitou nad 1000 osob
 5 %, pokud se akce koná v prostorách 

s kapacitou nad 3000 osob
 20 % u kulturních akcí spojených s re-

stauračním provozem

Za  módní přehlídky, diskotéky, ta-
neční party, vystoupení DJ, taneční 

zábavy, plesy, vystoupení artistů, 
erotické podívané a  podniky lidové 
zábavy, např. lunaparky, cirkusy 
a poutě, zaplatím:
 20 % z ceny každé vstupenky

Za sportovní akce (utkání či vystoupe-
ní celostátní sportovní a  tělovýchovné 
soutěže dospělých, například první liga, 
extraliga, mistrovství republiky, celostát-
ní pohárová soutěž) ve všech sportovních 
odvětvích, dále za všechna mezinárodní 
či mezistátní utkání dospělých nebo 
jejich benefiční a  exhibiční vystoupení, 
zaplatím:
 10 % z ceny každé vstupenky

Za prodejní akce (burzy, veletrhy, aukce, 
prodejní výstavy – kromě děl výtvarných 
a fotografických) zaplatím:
 20 % z ceny každé vstupenky

Za reklamní akce (jejichž cílem je pod-
pora podnikatelské činnosti, zejména 
podpora spotřeby nebo prodeje zboží, 
výstavby, pronájmu nebo prodeje nemo-
vitostí, prodeje nebo využití práv nebo 
závazků, podpora poskytování služeb, 
propagace ochranné známky, tj. např. 
předvedení či jiná prezentace výrobků 
a  služeb, kontraktační výstavy a  veletr-
hy, módní přehlídky směřující k prodeji 
a spotřebě módního zboží) zaplatím:
 20 % z ceny každé vstupenky

V případě pravidelně se opakujících akcí 
je poplatek splatný do 15 dnů po uplynutí 
kalendářního čtvrtletí. Poplatníkem, kte-
rý místní poplatek platí, je vždy pořadatel 
akce. Poplatník je povinen podat nejpoz-
ději týden před konáním akce Ohlášení 
a vyúčtování poplatku ze vstupného. Vy-
účtování, kde je vypočten místní popla-
tek, obsahuje počet platících účastníků, 
cenu jedné vstupenky, celkovou částku 
vybraného vstupného a  celkovou část-
ku po  odečtu DPH (je-li plátcem daně) 
a částku místního poplatku vypočtenou 
dle sazby. Vyúčtování je správci místního 
poplatku doručeno do 15 dnů po konání 
akce. Stejný termín platí i pro splatnost 
místního poplatku ze vstupného. Popla-
tek stanovený roční paušální částkou je 
splatný ve  čtyřech stejných splátkách, 
a to vždy do 15. 3., 15. 6., 15. 9. a 15.12. pří-
slušného kalendářního roku.

KDY NENÍ POPLATEK ZE VSTUPNÉHO 
VYBÍRÁN
 pokud je CELÝ výtěžek z  akce určen 

na  charitativní a  veřejně prospěšné 
účely

 jedná-li se o taneční kurzy a kurzy spo-
lečenského chování a akce pořádané 
v rámci těchto akcí, např. prodloužené, 
závěrečné večírky a závěrečné plesy, 
a maturitní plesy

 pokud jde o  akci pořádanou hl. m. 
Prahou a městskou částí

 za  plesy pořádané školami, orga-
nizacemi, které mají právní formu 
sdružení, které mají zároveň ve výpi-
su registru ekonomických subjektů 
sektor „neziskové organizace sloužící 
domácnostem“

 za  plesy a  taneční zábavy pořádané 
příspěvkovými organizacemi, jejichž 
zřizovatelem je Městská část Praha-
-Řeporyje a hl. m. Praha

 za akce, na které Městská část Praha-
-Řeporyje poskytuje finanční pro-
středky (dotace).

I v případě, že poplatník místní poplatek 
neplatí, je povinen podat ohlášení a vy-
účtování.

POPLATEK MOHU UHRADIT
 poštovní poukázkou typu A
 bezhotovostním převodem na  účet 

č. 2000694339/0800 u  České spo-
řitelny, konstantní symbol je 0379, 
variabilní symbol je 1344 přidělen 
správcem poplatku

 v hotovosti na pokladně Městské části 
Prahy-Řeporyje

JAKÉ DOKLADY MUSÍM MÍT S SEBOU
 Občanský průkaz
 Ohlášení a  vyúčtování poplatku ze 

vstupného (musí vyplnit i  neplatící 
poplatník)

CO DĚLAT, POKUD SE STANOVENOU 
SAZBOU NESOUHLASÍM
Proti vystavenému platebnímu výměru 
se můžete jako pořadatel (tj. poplat-
ník) do  30 dnů ode dne jeho doručení 
odvolat na  Magistrát hl. m. Prahy, a  to 
prostřednictvím Úřadu městské části 
Praha-Řeporyje, který rozhodnutí vydal. 
Odvolání je možné podat pouze proti vý-
roku rozhodnutí, pokud směřuje jen proti 
odůvodnění rozhodnutí, není přípustné.

CO SE MŮŽE STÁT, KDYŽ SVÉ POVIN-
NOSTI NESPLNÍM
Včas nezaplacené nebo neodvedené 
poplatky či jejich část může obecní úřad 
zvýšit až na  trojnásobek. Za  nesplnění 
povinností vám může být opakovaně 
uložena pořádková pokuta za  závažné 
ztěžování nebo maření správy daní v prů-
běhu řízení ve výši až do 500 000,- Kč.

Iva Pacnerová

POPLATKY ZE VSTUPNÉHO
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Zápis ze zasedání č. 9 z 25. 10. 2023

Zastupitelstva MČ Praha -Řeporyje
Přítomni: starosta - Pavel Novotný, 
Dis.; místostarosta - David Roznětin-
ský; Mgr.  Pavel Bechyně - zastupitel; 
Ing.  Iveta Olšovská - zastupitelka; Jan 
Zika - zastupitel; František Blažek - za-
stupitel; Jiří Blažek - zastupitel; Mgr. Ra-
dek Hanák - zastupitel; Mgr.  Lenka 
Fialová - místostarostka

Omluveni: Luboš Ruda - zastupitel; 
Aleš Hubálek - zastupitel

Starosta Městské části Praha-Řeporyje 
(dále jen „předsedající“) zahájil jed-
nání v 17:00 hodin, přivítal přítomné, 
konstatoval, že zastupitelstvo bylo 
řádně svoláno a zveřejněno na fyzické 
i elektronické úřední desce úřadu. Při 
zahájení jednání je přítomno 8 z jede-
nácti zastupitelů, tedy nadpoloviční 
většina, a  zastupitelstvo je usnáše-
níschopné. 

Program jednání:
1. Určení zapisovatele
Zastupitelstvo městské části
1) určuje
zapisovatelkou p. Miloslavu Jirasovou.

2. Určení ověřovatelů zápisu
Zastupitelstvo městské části
1) určuje
ověřovateli zápisu tyto členy zastupi-
telstva: František Blažek, Mgr.  Lenka 
Fialová, Jan Zika.

3. Schválení programu jednání
Usnesení číslo: 0094/2023/ZMČ9
Zastupitelstvo městské části
1) schvaluje
program jednání v navrženém rozsahu.
Usnesení - Schváleno (Pro: 8, Proti: 0, 
Zdržel se: 0, Poznámka: )

4. Rozpočtové opatření
Usnesení číslo: 0095/2023/ZMČ9
Zastupitelstvo městské části
1) schvaluje
rozpočtové opatření dle přílohy č. 1 
tohoto usnesení spočívající v  přijetí 
pojistného plnění ze škodné události 
ve výši 84 308,- Kč,
úpravě rozpočtu - záměně účelových 
znaků zdrojů z  poskytnutých úče-
lových dotací na  pomoc občanům 
Ukrajiny ve výši 669 600,- Kč
navýšení rozpočtu o  příjmy úroků 
z vkladů ve výši 200 000,- Kč a použití 
na straně výdajů.
Usnesení - Schváleno (Pro: 8, Proti: 0, 
Zdržel se: 0, Poznámka: )

5. Pravidla rozpočtového provizoria 
na rok 2024
Usnesení číslo: 0096/2023/ZMČ9
Zastupitelstvo městské části
1) stanovuje
Pravidla hospodaření Městské části 
Praha-Řeporyje v  období rozpočto-
vého provizoria na rok 2024 v souladu 
s přílohou č. 1 tohoto usnesení.
Usnesení - Schváleno (Pro: 8, Proti: 0, 
Zdržel se: 0, Poznámka: )

6. Prodej vozidla Magma Alficar
Usnesení číslo: 0097/2023/ZMČ9
Zastupitelstvo městské části
1) bere na vědomí
že ve veřejné dražbě na prodej vozidla 
Magma Alficar, která proběhla dne 9. 
10. 2023, prostřednictvím elektronické 
aukce, nebylo učiněno žádné podání 
za vyvolávací cenu 137 700,- Kč;

2) schvaluje
přímý prodej vozidla Magma Alficar je-
dinému zájemci za nižší cenu 100 000,- 
Kč, a to z důvodu, že ve veřejné dražbě 
nebyla podána žádná nabídka;

3) pověřuje
starostu MČ Praha-Řeporyje k podpisu 
kupní smlouvy na prodej vozidla Mag-
ma Alficar přímému zájemci o koupi.
Usnesení - Schváleno (Pro: 7, Proti: 0, Zdr-
žel se: 1, Poznámka: hlasování se zdržel 
p. Jiří Blažek)

7. Dodatek č. 2 ke  smlouvě o  vy-
tvoření a  užití autorského díla č. 
SML0067/2022
Usnesení číslo: 0098/2023/ZMČ9
Zastupitelstvo městské části
1) se seznámilo
se žádostí autora díla s názvem Thun-
derbolt o prodloužení termínu dodání 
díla do skateparku v Řeporyjích;

2) se seznámilo
po  přerušení jednání zastupitelstva 
v 17:29 hodin starostou městské části 
se stavem rozpracovanosti díla na mís-
tě samém a  v  17:57 hodin  v  jednání 
pokračovalo;

3) souhlasí
s  textem dodatku č. 2  ke  smlouvě 
o  vytvoření a  užití autorského díla č. 
SML00067/2022 a prodloužením doby 
dodání díla max. do 31. 12. 2023; dů-
vodem zpoždění dodání díla je časové 
omezení přístupu do sochařského stu-
dia, kde je dílo zhotovováno;

4) pověřuje
starostu MČ Praha-Řeporyje k  pod-
pisu dodatku č. 2  ke  smlouvě č. 
SML00067/2022.
Usnesení - Schváleno (Pro: 8, Proti: 0, 
Zdržel se: 1, Poznámka: v 17:20 hodin se 
na  jednání dostavil Mgr. Radek Hanák; 
hlasování se zdržel p. František Blažek)

8. Darovací smlouva - tramvajový 
vůz T3
Usnesení číslo: 0099/2023/ZMČ9
Zastupitelstvo městské části
1) souhlasí
s přijetím věcného daru - tramvajové-
ho vozu T3 - od fyzické osoby do ma-
jetku MČ Praha-Řeporyje; 

2) schvaluje
te x t  darovací  smlouv y  č .   SM L 
00083/2023 

3) pověřuje
starostu MČ Praha-Řeporyje k podpisu 
darovací smlouvy č. SML 00083/2023.
Usnesení - Schváleno (Pro: 6, Proti: 0, 
Zdržel se: 3, Poznámka: hlasování se zdr-
želi: p. Mgr. Pavel Bechyně, p. Jiří Blažek, 
p. Ing. Iveta Olšovská)

9. Finanční příspěvek pro TJ Sokol 
Řeporyje
Usnesení číslo: 0100/2023/ZMČ9
Zastupitelstvo městské části
1) se seznámilo
s  žádostmi oddílu Gymstar Řeporyje 
prostřednictvím samostatně žádající 
TJ SOKOL Řeporyje o finanční příspěvek 
na  nákup sportovního nářadí, spor-
tovních dresů, vybavení, soustředění, 
startovné apod.

2) souhlasí
s poskytnutím finanční částky  ve výši 
230 000,- Kč, která je součtem navrže-
né dotace pro oddíl Gymstar ve  výši 
100 000,- Kč a 130 000,- Kč pro TJ Sokol 
Řeporyje;

3) pověřuje
starostu městské části Praha-Řepo-
ryje k podpisu smlouvy o poskytnutí 
finančního daru ve  smyslu tohoto 
usnesení.
Usnesení - Schváleno (Pro: 9, Proti: 0, 
Zdržel se: 0, Poznámka: )

10. Různé
Zastupitelstvo městské části
1) diskutovalo
o  záležitostech týkajících se městské 
části, bylo informováno o  rozsvěcení 
vánočního stromečku na Řeporyjském 
náměstí dne 3. 12. 2023 apod. 

Ke všem bodům jednání poskytl před-
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sedající prostor pro diskusi, v níž vystu-
povali členové ZMČ i přítomní občané. 
Závěrem předsedající poděkoval všem 

přítomným za  účast a  v  18:47 hodin 
veřejné zasedání ZMČ Praha-Řeporyje 
ukončil.

Zapsal: Miloslava Jirasová 
– tajemník

DO BETLÉMA20. 12.

VÁNOČNÍ VYRÁBĚNÍ I 6. 12. 

VÁNOČNÍ VYRÁBĚNÍ II13. 12.

ELEKTRIKA10. 1.

NEJVĚTŠÍ ZIMA17. 1.

SVĚTADÍLY3. 1.

PROJEKTOVÉ
STŘEDY

WWW.CELYMSRDCEM.CZ/PROJEKTY

PROSINEC - LEDEN

Anketa
Jaké vánoční zvyky a tradice dodržu-
jete? Případně jaký netradiční pokrm 
chystáte na štědrovečerní tabuli?

Bechyně Pavel 
O adventních nedělích zapalujeme svíčku 
na  adventním věnci, na  Štědrý den ráno 
zdobíme stromeček, odpoledne jezdíme 
na  hřbitov, večer je na  stole bramborový 
salát a  kuřecí řízečky a  po  nich přichází 
na řadu rozbalování dárků a štědrovečerní 
pohádka na ČT 1.

Blažek František 
V podstatě dodržujeme běžné vánoční tra-
dice. Stromeček, cukrátka a taková ta zdravá 
předvánoční nervozita, kdy se kouká, aby se 
to správně upeklo, aby to správně kynulo, 
aby se to nepřipálilo. A  hlavně máme ra-
dost, když se celá rodina společně sejdeme 
a můžeme si v klidu ty svátky užívat.

Fialová Lenka 
Vánoce jsou u  nás ve  znamení klasiky. 
Celá rodina v jednom domě, kapr na stole 
a  hromada cukroví. Jen salátu máme 4 
druhy. Někdo nejí majonézu, někdo hrášek, 
někdo zeleninu:-). Těším se na společný čas 
s rodinou. Krásné svátky všem.

Hanák Radek 
Dodržujeme klasické vánoční zvyky. Stro-
meček, koledy, pálení kadidla, které máme 
originální.

Hubálek Aleš
Dodržujeme tradiční zvyky. Zdobíme stro-
mek, pečeme cukroví, rybí polévka a kapr 
s bramborovým salátem a pouštíme lodičky 
se zapálenou svíčkou.

Novotný Pavel 
Dělá se stará dobrá rybí polévka. Tatínek 

obírá hlavy. Maminka si ji vždy rozmixuje, 
protože na ní „kouká“. Nepamatuji si, že 
by nebyla šunková rolka. S  tatínkem je 
nejíme. Vdechujeme je! Ostatní, že jim 
dvě stačily, a skutečně si těch zbylých 16 
můžeme se starým pánem nabídnout. 
Děti připraví vždycky vystoupení. Jo, 
a šupinu. Ségra – scházíme se celá rodina 
u ní – nezapomene na šupinu pod talíř. 
Vánoce jsem nikdy neprožíval. Dokud ne-
měl táta tu mrtvici. Od té doby jsem kaž-
dé Vánoce rád, že tu s námi je. Nedokážu 
celý ten večer na nic jiného myslet a ne-
chápu, tak intimní 
věc píši sem. Nikdy 
jsem o tom s nikým 
nemluvit. Vždycky 
si říkám, snad zase 
příští Vánoce. Já vím, 
že je ten svátek o dě-
tech, pardon, o klidu 
a  míru. Ale… mě je 
to fuk. Dětem kou-
pím, co chtěly a jsem 
rád, že je tam s námi 
t e n  t á t a .  V i d í m 
v očích mámy, a ne-
jen jí, že nás tam je 
takových plná svět-
nice. Ty naše zvyky 
jsem vysypal na prv-
ní dobrou. Anketa. 
Jenomže už u  po-
lévky, táta a  kapří 
hlavy. Vánoce jsou 
táta a šťastná máma, 
že jsme… Všichni… 
Pohromadě… Naši 
se mi drží. Musí se 
držet dál. Nic moc ji-
ného mě o Vánocích 
nezajímá. Takhle já 
to mám. A myslím, že 
to už nikdy nebude 
jiné.

Roznětinský David
U nás je vynucená vánoční tradice, pro-
tože máme dceru vegetariánku. Máme 
obalovanou mrkev místo kapra. A já dr-
žím vánoční proslov o úspěších, případně 
neúspěších stávajícího roku, ke kterému 
patří i přání do roku dalšího.

Ruda Luboš 
Jediné netradiční, co děláme je, že sníme 
před začátkem večeře stroužek česneku.

(red)
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Třináct vítězných fotografií poříze-
ných z  trasy Poutní cesty Blaník–
Říp nebo Poutní cesty Říp–Blaník 

vznikne nástěnný kalendář 
Cesta Česka, spolek věnující se pod-

poře českých tradic, zřizování poutních 
stezek, propagaci putování a organizaci 
mimoškolních aktivit pro děti a mládež 
vyhlásil fotografickou soutěž. Soutěž 
s  názvem „Poznej českou zemi a  sám 
sebe“ je určena široké veřejnosti. Zúčast-
nit se může každý, kdo nejpozději do 31. 
ledna 2024 zašle fotografii s  tématem 
putování po  Poutní cestě Blaník–Říp či 
Poutní cestě Říp–Blaník. Autoři 13 nej-
lepších fotografií získají dárkový balíček 
a  vítězné snímky budou otištěny v  ná-
stěnném kalendáři Cesta Česka. Křest 
kalendáře a setkání s autory vybraných 
fotografií se uskuteční na  jednodenní 
akci Pouť Českého Anděla 2024 v  obci 
Ctiněves.

Celkem 36 snímků, které vybere 
tříčlenná odborná porota ze zaslaných 
fotografií, postoupí do dalšího kola. Ná-
sledně po dobu čtyř týdnů se uskuteční 
hlasování veřejnosti, ve  kterém budou 
ke  každému ročnímu období vybrány 
tři vítězné fotografie. Z těchto fotografií 
vznikne nástěnný kalendář „Poznej čes-
kou zemi a sám sebe“ pro rok 2025, jehož 
titulní stranu zvolí organizátor soutěže. 
Všechny soutěžní snímky budou zveřej-
něny se jménem autora ve  fotogalerii 
na www.cestaceska.cz. Výtěžek z prodeje 
kalendářů využije spolek na financování 
projektů poutních cest.

„Fotografická soutěž je určena široké 
veřejnosti a zejména poutníkům, kteří se 
chtějí podělit o  jedinečné momenty ze 
svého  putování,“ říká Jindřich Chmelař, 
předseda spolku Cesta Česka. „Hlavním 
cílem je představit poutní cesty pohle-
dem poutníků, kteří zachytili neobyčej-
nou atmosféru místa a konkrétní okamžik 

na své cestě. Chceme rozšířit povědomí 
o  existenci poutních cest tohoto typu 
a možnosti putování po naší zemi. Dále 
podpořit činnost našeho spolku, kterou 
nyní financujeme převážně z darů našich 
podporovatelů a výrobou propagačních 
materiálů, map, deníků k  poutním ces-
tám. A  zároveň také pozvat veřejnost 
na již osmý ročník Poutě Českého Anděla, 
která se příští rok uskuteční 18. května 
ve  Ctiněvsi pod Řípem, a  na  které se 
potkáme nejen s autory vítězných foto-
grafií,“ dodává J. Chmelař. 

Poutní cesty 
Cesta Česka otevřela v roce 2019 první 

Poutní cestu Blaník–Říp, jejíž trasa o délce 
200 kilometrů vede východně od Prahy, 
propojuje dva bájné vrcholy a  je roz-
dělena do sedmi etap se sedmi tématy 
k zamyšlení. Mezi hlavní místa zde patří 
například Blaník, Český Šternberk, Sáza-
va, Kouřim, Sadská, Stará Boleslav, Mělník 
a Říp.  V září 2022 byla otevřena druhá 
trasa Poutní cesta Říp–Blaník, vedou-

cí západně 
o d   Pr ahy, 
a uzavírající 
p o m y s l n ý 
kruh oko -
l o  P r a h y. 
Tato stezka 
měří nece-
l ý c h  3 0 0 
kilometrů, 
je rozděle-
na do  čtyř 
etap a  ka-
ždá etapa 
nese samo-
statné téma 

doprovázené otázkami důležitými pro 
každého bez ohledu na  náboženství 
či kulturu. Hlavními místy jsou Libušín, 
Křivoklát, Beroun, Svatý Jan pod Skalou, 
Karlštejn, Mníšek pod Brdy, Kamýk nad 
Vltavou, Sedlec-Prčice, Miličín a  Velký 
Blaník. Patronkou projektu poutních cest 
a autorkou průvodních textů k zamyšlení 
je Ladislava Paterko, díky jejímž dlou-
holetým zkušenostem jsou obě poutní 
cesty unikátním projektem nejen v ob-
lasti turistiky, ale i v oblasti sebepoznání 
a osobního rozvoje. Poutní cesty připravil 
spolek společně s  Klubem českých tu-
ristů, který spolupracoval při plánování 
trasy a zajistil výrobu a instalaci tabulek. 
V obci Ctiněves, kudy vedou obě poutní 
cesty, se každoročně v sobotu okolo 20. 
května koná Pouť Českého Anděla. Tato 
jednodenní akce je určená pro širokou 
veřejnost a je vhodná i pro rodiny s dětmi.

Více informací o soutěži včetně formu-
láře pro přihlášení fotografií je k dispozici 
na adrese:  https://www.cestaceska.cz/cs/
soutez-1.html

O spolku Cesta Česka 
Cesta Česka je spolek věnující se pod-

poře českých tradic, zřizování poutních 
stezek, propagaci putování a organizaci 
mimoškolních aktivit pro děti a mládež, 
především letních táborů. Spolek byl 
založen 3. července 2014 a sídlí na Praze 
5. Pro více informací navštivte adresu: 
www.cestaceska.cz. 

Ing. Jana Cenefelsová

Spolek Cesta Česka vyhlašuje fotografickou soutěž s názvem
„Poznej českou zemi a sám sebe“
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Adventní posílení PID od 1. do 23. 
12. 2023

Z  důvodu očekávaného nárůstu 
poptávky po cestování v před-
vánočním období bude posílen 

provoz Pražské integrované dopravy 
v období mezi 1. a 23. prosincem 2023. 
Po celou dobu budou zkráceny večerní 
intervaly na  všech linkách metra cca 
mezi 21:00 a 22:30 z 10 na 7,5 minuty. 
Zároveň bude v  tomto období zkrá-
cen interval na  letištní autobusové 
lince 119 tak, aby navazovala na každé 
metro.

O  všech prosincových adventních 
víkendech bude navíc na  tramvajo-

vé retrolince 23 
zkrácen interval 
z  15 na  7,5  mi-
nuty, na  auto-
busovou linku 
207 budou na-
sazeny kloubo-
vé vozy místo 

standardních a  na  expresní letištní 
autobusové lince AE bude zkrácen 
interval z 30 na 20 minut. Posílen bude 
víkendový provoz také na příměstské 
autobusové lince 395 mezi Prahou 
a  Příbramí zkrácením intervalu z  30 
na 20 minut.

Trvalé změny PID od 10. 12. 2023

K  celostátnímu termínu změn 
jízdních řádů v  neděli 10. pro-
since 2023 dojde k  celé řadě 

změn na  železnici i  na  příměstských 
a  regionálních autobusových linek 
PID. Největší změnou je dopravní 
propojení Středočeského, Plzeňského, 
Karlovarského a Ústeckého kraje v ob-
lasti tzv. Čtyřmezí. V rámci toho bude 
autobusová linka 305 prodloužena 
až do  Karlových Varů, čímž přibude 
v systému PID 13. tarifní pásmo. Dále 
bude nově do systému PID zapojena 
příbramská MHD, kde budou kromě 
uznávání jízdních dokladů PID jednot-
livé linky přečíslovány, a přejmenová-
na bude část zastávek. Větší změny 
autobusových linek se odehrají také 
na  území města Kutná Hora nebo 
v oblasti Hostivice.

Nejvýznamnější změnou na  že-
leznici bude otevření nové zastávky 
Praha-Rajská zahrada. Bohužel dojde 
k omezení osobních vlaků mezi praž-
ským Hlavním nádražím a Smíchovem 
z důvodu havarijního stavu výtoňské-
ho mostu. Výrazně se rozšíří počet 
autobusových zastávek na  znamení 
ve  Středočeském kraji – celoplošně 
je zavedou města Čáslav, Kralupy nad 

Vltavou, Kutná Hora a Slaný. Zastávky 
už jen na znamení budou také v celém 
okrese Benešov. Vybrané autobusové 
linky na  Kladensku, Nymbursku, Pří-
bramsku i  v  okolí Prahy změní čísla. 
Na celé řadě autobusových linek dojde 
k  časovým posunům spojů vlivem 
změny časových poloh vlaků, na které 
tyto autobusy navazují.

Jiřího z  Poděbrad je další stanicí 
metra v grafice Čitelné Prahy

V rámci revitalizace stanice metra 
Jiřího z  Poděbrad se podařilo 
díky spolupráci Dopravního 

podniku hl. m. Prahy, ROPIDu a  de-
signérského studia Side2 aplikovat 
novou grafiku projektu Čitelná Praha 
na  všechny informační a  navigační 
tabule v této stanici. Jedná se již o dru-
hou stanici, kde se testuje nová grafika 
statických informačních prvků. Tou 
první byla západní polovina stanice 
Palmovka. A právě na základě uživa-
telského testování nového systému 

ve  stanici Palmovka již byly do  na-
vigačních prvků nyní zprovozněné 
stanice Jiřího z Poděbrad zapracovány 
některé poznatky a připomínky cestu-
jící veřejnosti.

„Chceme, aby se každý v  Praze 
vyznal a našel správnou cestu. Naším 
cílem je proto sjednotit všechny na-
vigační a  informační prvky ve  městě 
do  jednotného stylu tak, aby pohyb 
v něm byl předvídatelný a především 
čitelný. Prvky, které se používají nyní, 
mnohdy pocházejí i  ze 70. a  80. let 
minulého století. Navigační systém 
v moderní metropoli musí odpovídat 
potřebám cestujících a  měl by také 
umět reflektovat celou řadu online dat 
a aplikací, které pro přesuny po městě 
městskou hromadnou dopravou i pěš-

ky lidé běžně využívají. Zkušenosti, 
které posbíráme v rámci pilotního tes-
tování, využijeme pro vytvoření finální 
podoby tohoto systému,“ říká Zdeněk 
Hřib, náměstek pražského primátora 
pro oblast dopravy.

I v rámci stanice Jiřího z Poděbrad je 
nová grafika ve fázi pilotního testování. 
Třeba základní schéma trasy metra 
s  jednotlivými stanicemi (tzv. „teplo-
měr“) je i zde prezentováno ve dvou 
variantách, které se od  sebe mírně 
odlišují. Například barevností textů 
nebo způsobem znázornění aktuální 
stanice či vysvětlivek bezbariérovosti 
jednotlivých stanic. „Na  základě čet-
ných připomínek přibyl do základního 
rozcestníku s názvy konečných stanic 
metra hned zkraje nástupiště údaj, 
kterým směrem se nachází centrum. 
Novým užitečným pomocníkem jsou 
také vertikální seznamy stanic metra 
relevantní pro daný směr hned u prv-
ního průchodu ze střední lodě od es-
kalátorů k  jednotlivým nástupištím, 
kterým říkáme vertikální teploměry,“ 
vysvětluje Tomáš Machek, spoluautor 
nového designu ze studia Side2.

Veškerá grafika informačních tabulí 
je s  ohledem na  harmonogram pro-
jektu a načasování vlastní revitalizace 
stanice instalována na stávající nosiče, 
prototypy nových lépe osvětlených 
nosičů se budou teprve testovat 
ve stanici Palmovka.

„I  ve  stanici Jiřího z  Poděbrad bu-
deme realizovat uživatelské průzkumy 
s  cílem najít finální podobu většiny 
prvků, aby bylo možné přistoupit 
k  tvorbě komplexního manuálu pro 
všechny stanice metra a  následně 
po  otestování nových nosičů zahájit 
postupnou celopražskou obměnu 
informačních a  navigačních tabulí 
v  metru,“ dodává ředitel ROPID Petr 
Tomčík.

Zdroj: ROPId

Informace z MHD

Adventní posílení PID od 1. do 23. 12. 
2023 
Z důvodu očekávaného nárůstu poptávky po cestování v předvánočním období bude posílen provoz 
Pražské integrované dopravy v období mezi 1. a 23. prosincem 2023. Po celou dobu budou zkráceny 
večerní intervaly na všech linkách metra cca mezi 21:00 a 22:30 z 10 na 7,5 minuty. Zároveň bude 
v tomto období zkrácen interval na letištní autobusové lince 119 tak, aby navazovala na každé metro. 
O všech prosincových adventních víkendech bude navíc na tramvajové retrolince 23 zkrácen interval 
z 15 na 7,5 minuty, na autobusovou linku 207 budou nasazeny kloubové vozy místo standardních a na 
expresní letištní autobusové lince AE bude zkrácen interval z 30 na 20 minut. Posílen bude víkendový 
provoz také na příměstské autobusové lince 395 mezi Prahou a Příbramí zkrácením intervalu z 30 na 
20 minut. 
 

Trvalé změny PID od 10. 12. 2023 
K celostátnímu termínu změn jízdních řádů v neděli 10. prosince 2023 dojde k celé řadě změn na 
železnici i na příměstských a regionálních autobusových linek PID. Největší změnou je dopravní 
propojení Středočeského, Plzeňského, Karlovarského a Ústeckého kraje v oblasti tzv. Čtyřmezí. 
V rámci toho bude autobusová linka 305 prodloužena až do Karlových Varů, čímž přibude v systému 
PID 13. tarifní pásmo. Dále bude nově do systému PID zapojena příbramská MHD, kde budou kromě 
uznávání jízdních dokladů PID jednotlivé linky přečíslovány, a přejmenována bude část zastávek. Větší 
změny autobusových linek se odehrají také na území města Kutná Hora nebo v oblasti Hostivice. 
Nejvýznamnější změnou na železnici bude otevření nové zastávky Praha-Rajská zahrada. Bohužel 
dojde k omezení osobních vlaků mezi pražským Hlavním nádražím a Smíchovem z důvodu havarijního 
stavu výtoňského mostu. Výrazně se rozšíří počet autobusových zastávek na znamení ve 
Středočeském kraji – celoplošně je zavedou města Čáslav, Kralupy nad Vltavou, Kutná Hora a Slaný. 
Zastávky už jen na znamení budou také v celém okrese Benešov. Vybrané autobusové linky na 
Kladensku, Nymbursku, Příbramsku i v okolí Prahy změní čísla. Na celé řadě autobusových linek dojde 
k časovým posunům spojů vlivem změny časových poloh vlaků, na které tyto autobusy navazují. 
 

Jiřího z Poděbrad je další stanicí metra 
v grafice Čitelné Prahy 

V rámci revitalizace stanice 
metra Jiřího z Poděbrad se 
podařilo díky spolupráci 
Dopravního podniku hl. m. 
Prahy, ROPIDu a 
designérského studia Side2 
aplikovat novou grafiku 
projektu Čitelná Praha na 
všechny informační a 
navigační tabule v této stanici. 
Jedná se již o druhou stanici, 
kde se testuje nová grafika 
statických informačních prvků. 
Tou první byla západní 
polovina stanice Palmovka. A 
právě na základě 
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První udržitelná dřevostavba 
bytových domů v Praze 

Bydlení   
s dobrou 
energií

timberpraha.cz
Parkovací stání ve společné garáži zdarma
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Nespokojenost se životem

Nespokojenost s  okolnostmi 
nebo lidmi má většinou hlu-
boko ukrytou příčinu: nespo-

kojenost se svým životem. Člověk se 
soustředí jen na to, co je špatně. Stěžuje 
si na sousedy, protože jsou moc hluční, 
nepřátelští, nevšímaví, nebo jsou na-
opak příliš zvědaví a pořad by si chtěli 
povídat. Na  všem si něco najde. Je 
nespokojený se svým životem, se vším, 
co se mu dodnes přihodilo, s kariérou, 
se situací ve firmě, s příbuznými a ro-
dinou. Samozřejmě se vždycky najde 
něco, kvůli čemu může být člověk ne-
spokojený. V rodině, firmě nebo životě 
se neustále objevují věci, se kterými 
není lehké se smířit, ale vždycky záleží 
na tom, jak se k tomu postavím a jak 
se zachovám. Spokojený člověk je se 
svým životem srozuměný. Pochopitel-
ně také prožil spoustu těžkostí, když 
všechno nebylo podle jeho představ, 
ale rychlé se s tím smířil a postavil se 
k  problémům čelem. Vidí svůj život 
v  souvislosti s  životem ostatních lidí, 
a proto může s klidem říct: „Jsem spo-
kojený. Jsem zdravý. Mám rodinu, která 
mě podporuje a se kterou je mi dobře. 
Moje práce mi přináší radost. A  jsem 
vděčný, že mám oporu ve víře.“

Spokojený člověk se oprostil od ilu-
zí, které možná měl. Bere věci takové, 
jaké jsou. Jeho spokojenost se životem 
vyzařuje na venek a dělá dobře každé-
mu, koho potká. Spokojenosti, která 
z něho vyzařuje dosáhl pro prožitých 
těžkostech, nemocech, zklamáních 
a  bolestech. Nenechal se zlomit pro-
blémy a  přijal život takový, jaký je. 
Jeho spokojenost není předstíraná, ale 
autentická a opravdová. Takový člověk 
je pro své okolí požehnáním.

Spokojenost se životem nezávisí 
na tom, co člověk prožil, ale na způso-
bu, jak prožité události zpětně vnímá, 
jak si je vykládá. Záleží na  každém 
člověku, jestli se na svou minulost divá 
s hořkostí nebo s vděčností. Minulost 

člověk nezmění. Už je to minulost. Je 
však důležité, jak se člověk postaví 
k  minulosti, ale i  současné situací, 
kterou zakouší. Kdo se na vše dívá po-
hledem spokojeností vnímá to úplně 
jinak, než člověk, který si jen stěžuje 
a má pocit, že mu osud ukřivdil. 

Milí přátelé,
Blíží se Advent. Chci nám nabídnout 

adventní zamyšlení, které nás může 
motivovat, jak žít spokojený život.

* * * * * * * * *

Adventní zamyšlení 2023

Milí přátelé,
Když přemýšlím nad příchodem Spa-
sitele na  tento svět, vnímám určitou 
podobnost s  narozením každého 
člověka. Vše bylo, neměně než v jeho 
případě, předem naplánované, řízené. 
Čas musel uzrát. Místo muselo být 
správné i  okolnosti musely do  sebe 
zapadat, než jsme se mohli narodit. 
Bůh vybral pro nás rodiče a obdařil je 
osobností, kterou pro narození svého 
dítěte potřebovali. Aspoň v  adventní 
době poděkujme Bohu za své rodiče, 
kteří nám předali život a da-li Pán Bůh 
nás také vychovali. Museli být takovými 
lidskými bytostmi, jakými zrovna byli, 
abychom se mohli stát tím, čím dne 
jsme, tím, co pro nás Bůh zamýšlel.

Kristus jako dítě, tak jako každé jiné 
dítě, přichází, aby světu přinesl posel-
ství o lásce, o spáse.

Jaké poselství přinášíme do  světa 
my? Jsme si toho vědomi?

Kristus přichází, aby šel po jistě ces-
tě, naplnil jistý osud. Vědomě naplnil, 
co mu bylo „určeno“. 

V  adventní době jsme pozvání 
k tomu, abychom s úžasem vnímali to, 
co nám, naším životům, bylo doposud 
„určeno“, co jsme zatím naplnili, a kaž-
dému úseku té cesty, jakkoli krátkému, 
abychom řekli „Děkuji“ a učinili ho tak 
posvátným. 

Zároveň můžeme s  očekáváním 
a  postojem odevzdanosti, pohlížet 
na vše, co má ještě přijít, co je dopo-
sud skryto našemu poznání, a tak jako 
Kristus, s vědomím, že jsme v těch nej-
lepších rukou, tomu všemu můžeme 
říct s důvěrou: „Ano. Ať se tak stane.“

A  nakonec si připomeňme píseň, 
kterou zpívali andělé, když se Ježíš 
narodil. Zpívali o  míru, radosti a  Boží 
slávě. Popřemýšlejme nad tím, jakou 
píseň zpívali andělé, když jsme se na-
rodili zrovna my?

S radostí vnímejme, to, co bylo skrze 
nás vykonáno, aby 
se svět stal lepším 
místem a také při-
pojme svůj zpěv, 
ke  zpěvu andělů, 
abychom tak své 
narození patřičně 
oslavili!

Požehnaný adventní čas
P. Mariusz Kuźniar, farář

* * * * * * * * *

„Zázrak“ 

- Věříš na zázraky?
- Ano.
- Ano? Copak jsi nějaký viděl?
- Zázrak? Ano.
- Jaký?
- Tebe.
- Mě? Já jsem zázrak?
- Samozřejmě.
- Jak to?
- Dýcháš. Máš měkkou a teplou kůži. Bije 

Ti srdce. Vidíš. Slyšíš. Běháš. Jíš. Skáčeš. 
Zpíváš. Myslíš. Směješ se. Miluješ. Plá-
češ…

- Hmmm… A to je všechno?

Z knihy Bruno Ferrero „ Další příběhy pro 
potěchu duše“. Portál 2012.
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REALITNÍ AGENTURA
Šolo spol. s r. o.

Šolc REALITY s. r. o.
Specialisté na Prahu 5 a 6

Patočkova 1953/45, Praha 6
Tel.: 602 361 733, 233 357 071 • e-mail: info@solork.cz

www.solork.cz

   Prodáme i pronajmeme Vaši nemovitost
 Vykoupíme Vaši nemovitost

 Již 28 let na trhu
 Tradice a spolehlivost
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Restaurace
ŘEPORYJSKÁ 
SOKOLOVNA

Jáchymovská 613/1, Řeporyje
www.reporyjskasokolovna.cz

Kontakty:
 731 484 493 
 603 943 121 
 605 701 945

 Tankové pivo Staropramen 
 Hotovky přes poledne 
Večer speciality kuchyně 
Salónek - celoroční zahrádka 
Rauty, svatby, narozeniny 
Sportovní přenosy - wifi 
Dětský koutek 
Venkovní dětské hřiště

Objednávky 
na vánoční 

podnikové večírky, 
rauty, oslavy atd.

Konopova 431/6  Praha 5-Řeporyje  Tel.: 603 167 905
info@tiskpip.cz  www.tiskpip.cz

Otevřeno  Po–Čt 8–12 13–18  Pá 8–12 13–17  So 9–13 hod.

DIGITÁLNÍ TISK • KOPÍROVÁNÍ 
KROUŽKOVÁ VAZBA • RAZÍTKA 
OFSETOVÝ TISK • LAMINOVÁNÍ

ŘÁDKOVÁ INZERCE

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK 
- NOVÉ ŽALUZIE - SEŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN 

A BAL. DVEŘÍ. SÍTĚ PROTI HMYZU. 
Tel.: 733 720 950, zdenek.janci@email.cz

! ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU ! 
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti atd. Sami naloží‑
me a odvezeme nepotřebné věci za rozumnou cenu. 

Tel .: 773 484 056.

ANTÉNY - SATELITY prodej - montáž - servis 
Satelitní příjem SKYLINK

OPRAVY SPOTŘEBNÍ ELEKTRONIKY
Veškeré opravy pouze po tel. dohodě.

Kontakt: 
Tel.: 602 545 875 

karelvozab@seznam.cz

Příjem českých programů v HDTV kvalitě !

Koupím rodinný dům v Řeporyjích. 
Tel.: 604 617 788

PEDIKÚRA - v pohodlí vašeho domova 
tel.: 603 910 026

Šicí stroje 
opravy i v bytě zákazníka. 

Petr Meyer, tel.: 603 341 927

PEDIKÚRA V POHODLÍ VAŠEHO DOMOVA. 
CERTIFIKOVANÁ PEDIKÉRKA. Tel. 608 319 110, 

E ‑MAIL: barborajanickova@centrum.cz Echoóóó!
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60 min / 800,-
60 min / 800,-
60 min / 800,-
60 min / 800,-
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60 min / 800,-   90 min / 1100,-
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Městská část Praha ‑Řeporyje 
a zaměstnanci ÚMČ přejí všem klientům 

a občanům městské části 
pokojné prožití vánočních svátků a šťastné 

vykročení do nového roku 2024.
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První listopadový víkend se nesl 
opět v duchu závodním. Na le-
tošní III. kolo Českého halového 

poháru v běhu na 60 m, Memoriál Mar-
ty Habadové, se přihlásil rekordní po-
čet závodníků, celkem 1237 mladých 

hasičů ze 185 sborů dobrovolných 
hasičů. Soutěž se uskutečnila v sobotu 
a v neděli 4. – 5. listopadu ve sportovní 
hale Otakara Jandery ve Stromovce. 

V sobotu soutěžili starší jednotlivci. 
Z dívek se nejlépe umístila na 87. místě 

Natálie Lexová časem 13,55s (ze 358 
závodnic) a ze starších chlapců na 154. 
místě David Panuška časem 15,95s 
(z 248 závodníků).

Tyto závody jsou v  tomto roce 
poslední a uzavírají soutěžní sezónu 
2023. Děti teď čekají tréninky v tělo-
cvičně a zahájení zimní přípravy, aby 
na jaře mohly opět vyběhnout vstříc 
nové sezóně.

Letošní V. ročník Řeporyjských stra-
šidýlek se již tradičně odehrál v sobo-
tu 11. listopadu. Stezku otevřeli čerti, 
kteří dětem rozdali kartičky na sbírání 
razítek. Strašidla dovedla všechny až 
na palouček na skále, kde za odměnu 
dostaly sladkost s magnetkou a čekal 

Hasiči, závody a strašidla
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Masáže Jířa
Přijedu k vám nebo vy za mnou?

Přijedu za vámi s vlastním vybavením, 
neztrácíte čas cestováním a po masáži 
okamžitě relaxujete ve svém prostředí

Přijeďte za mnou 
Mrákovská 735/7, Praha Řeporyje

Cena masáže 600,- Kč za hodinu, 
počítáno po 10 minutách 

Doprava nad 10 km – 9,- Kč/km

Volejte: 604 566 765 
Pište: jira.kalinova@seznam.cz 
Koukněte: www.masaze-jira.cz

DDDDÁÁÁDÁDÁÁÁÁÁÁÁÁDÁDÁÁÁÁRRRRRRKKKKKKKKKKKKOOOOVVVVVVÝÝÝVÝVÝÝÝÝÝÝÝVÝVVÝVÝÝÝ
PPPPPPPPPOOOOOUUUUUUKKKKKKKKKKKKAAAAAKAKAKAKAAAAAAAKAKKAKKAKKAKKAKAAAAAAAZZZZ

RELAXAČNÍ A REGENERAČNÍ 

RELAXAČNÍ A REGENERAČNÍ 

RELAXAČNÍ A REGENERAČNÍ 
MASÁŽE 
MASÁŽE 
MASÁŽE 

PRO UVOLNĚNÍ TĚLA I MYSLI

PRO UVOLNĚNÍ TĚLA I MYSLI

PRO UVOLNĚNÍ TĚLA I MYSLI
Tento Dárkový poukaz

 
 

má neomezenou platnost

 
 

je přenosný na další osoby

 
 

lze uplatnit opakovaně odečítáním využitých minut

Perm
anen

tka

RELAXAČNÍ A REGENERAČNÍ 

RELAXAČNÍ A REGENERAČNÍ 

MASÁŽE

PRO UVOLNĚNÍ TĚLA I MYSLI

Přijedu k vám nebo vy za mnou?

Přijedu za vámi 

 s vlastním vybavením

 neztrácíte čas cestováním

 po masáži okamžitě relaxujete ve svém prostředí

Přijeďte za mnou

 Mrákovská 735/7, Praha Řeporyje

 
Volejte: 604 566 765

 Pište: jira.kalinova@seznam.cz

 Koukněte: www.masaze-jira.cz

MASÁ
ŽE

Jiřina Kalinová

více informací a rezervace na:

FULL BODY
CVIČENÍ PRO KAŽDÉHO

CVIČENÍ PRO SENIORY

Pondělí - T.J. Sokol Řeporyje - Jáchymovská 613

podložku na cvičení s sebou
Úterý - Spolkový dům Stodůlky - K Vidouli 727/18

OD LEDNA
2024

Anna Procházková FitMode

720 339 474

Těším
 se 

na v
ás!

19:00 CENA: 150 KČ

CENA: 130 KČ
Neděle 14:30 - Sál FitMode - Lýskova 1462/22, Stodůlky
Pondělí 18:00 - T.J. Sokol Řeporyje - malý sál

CVIČENÍ-PÁNEVNÍ DNO

Neděle 17:00 - T.J. Sokol Řeporyje
Středa 18:00 - Sál FitMode - Lýskova 1462/22, Stodůlky

CENA/SENIOŘI: 180/150 KČ

prochazkova.fitmode@gmail.com

Senioři:
Od ledna 2024 začínají nové pravidelné kurzy cvičení pro 
seniory. Cvičení je zaměřeno na zdravé fungování těla a my-
sli, udržení a zlepšení kondice, trénink rovnováhy a stability, 
posílení a protažení celého těla aj.
Začínáme v neděli 7. 1. ve 14:30 Sál Anna Procházková Fit-
Mode (Lýskova 1462/22, Stodůlky) a v pondělí 8. 1. v 18:00 
T.J. Sokol Řeporyje (Jáchymovská 613).

Dále otvíráme pravidelné lekce cvičení pánevního dna me-
todou 3x3, které jsou určeny pro všechny zralé ženy, které 
chtějí předejít obtížím nebo již obtíže řeší – inkontinence, 
povolené pánevní dno, gynekologické problémy, bolesti 
beder aj.
Začínáme ve středu 3. 1. v 18:00 Sál Anna Procházková Fit-
Mode (Lýskova 1462/22, Stodůlky) a v neděli 7. 1. v 17:00 T.J. 
Sokol Řeporyje (Jáchymovská 613).

Dospělí a děti:
Od  ledna 2024 pokračují stávající lekce Full body cvičení 
pro každého vždy v 19:00 v pondělí T.J. Sokol Řeporyje (Já-
chymovská 613) a v úterý Spolkový dům Stodůlky (K Vidouli 
727/18), podložku na cvičení s sebou.

Od  ledna 2024 startují nové lekce cvičení pro maminky 
s miminky a dětmi, tedy trochu času pro Vás, zatímco si Vaše 
dítě hraje. Lekce jsou rozděleny dle věku dětí: 0-18 měsíců 
(můžete cvičit s nosítkem) ve středu Sál Anna Procházková 
FitMode (Lýskova 1462/22, Stodůlky) a  v  neděli T.J. Sokol 
Řeporyje (Jáchymovská 613), vždy v 9:00.
Přebalovací pult a nočník je zajištěn. Pro maminky s dětmi 
ve věku 18 měsíců až 3 roky budou hodiny ve čtvrtek v KD 
Mlejn (Kovářova 1615/4) podložku na cvičení s sebou a v pá-
tek v T.J. Sokol Řeporyje (Jáchymovská 613) vždy v 9:00.

Rezervace a více informací na tel. 720 339 474, Facebooku 
a Instagramu Anna Procházková FitMode

Cvičení s Annou Procházkovou

je program plný tance a zábavy.
Po  ukončení stezky na  palouček 

dorazila i  strašidla, se kterými jsme 
si společně zatancovali, zasoutěžili 
v  nejlepší imitaci kousnutí upírem 
a  zhlédli UV light show od  skupiny 
Ilusias_uv_fire_show.

Atmosféru umocňovalo chladné 
podzimní počasí, ve kterém na všech-
ny čekal horký čaj a pro rodiče i svařené 
víno. Nechyběly ani stánky s cukrovou 
vatou, balónky, světelnými atrakcemi 
nebo menším občerstvením.

Velice nás těší hojná účast na akci. 

Děkujeme strašidlům, sponzorům 
a všem, kteří se na akci podíleli. Bude-
me se těšit opět za rok!
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Poslední listopadovou neděli jsme 
uspořádali první ročník turnaje 
ve  stolním tenisu. Navázali jsme 

tím na historii tohoto sportu v naší Soko-
lovně, což nám potvrdili některé fanynky 
seniorky.

Turnaji předcházela náročná příprava, 
a  to jak organizační, tak technická. Aby 
bylo možné odehrát všechny plánované 
kategorie, bylo potřeba sehnat další stoly. 
Tímto velice děkujeme za zapůjčení stolů 
Zdenkovi Mahdalovi a Dominikovi Brožo-
vi. Dále děkujeme prof. Benešovi za věcné 
dary pro vítěze jednotlivých kategorií.

Turnaje se zúčastnilo celkem 25 hráčů 
a hráček. Proběhla soutěž dvouher mužů, 
které se ale zúčastnily i tři odvážné ženy, 
jejichž výkony byli obdivuhodné. Dále 
jsme odehráli soutěž čtyřher a  smíše-
ných čtyřher. Po vyhlášení vítězů jsme se 
všichni shodli, že se turnaj velice podařil, 
hrálo se ve skvělé atmosféře, a proto z něj 
uděláme každoroční tradici.

Turnaj starostky TJ Sokol ve stolním tenise 2023
Výsledky:
Dvouhra
1. Kůna Aleš, 2. Brož Dominik, 3. Semotán 
Jan
Čtyřhra
1. Semotán Jan - Horák Jiří, 2. Fiala Jan - 
Fiala Tobiáš, 3. Beneš Vladimír - Kůna Aleš
Smíšená čtyřhra
1. Vanclová Jana a Semotán Jan, 2. Blažko-
vá Jana a Jiras Zbyněk, 3. Milena Milotová 
a Miloslav Musil.

Organizátoři turnaje:
Jana, Aleš, Zbyněk
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FK ŘEPORYJE

1928
ODDÍL KOPANÉ

Řeporyjský
FOTBALFK ŘEPORYJE

1928
ODDÍL KOPANÉ

www.fkreporyje.cz
FK Řeporyje, z.s.

Poslední utkání mužstva Dřevosprint FC:
Dřevosprint SC - Bronx KKK VET B 0:5
Tamu Pua 1.FC VET - Dřevosprint SC 0:6k
Dřevosprint SC - Vršáci VET 5:2

HANSPAULKA
podzim 2023

Veteránská liga, 4B
 1. Bronx KKK VET B 9 7 0 2 36:13 14
 2. Double United 10 5 2 3 48:24 12
 3. SS Hábula 9 5 2 2 44:27 12
 4. Alej FK VET B 9 6 0 3 42:28 12
 5. Žalud United 1.PC VET 10 5 1 4 41:32 11
 6. Metro AFK VET 9 4 2 3 26:19 10
 7. Sebranka FC VET 9 5 0 4 24:21 10
 8. Brosway Team VET 9 4 1 4 22:32 9
 9. Vršáci VET 9 3 2 4 32:19 8
 10. Touš KK 10 3 0 7 18:41 6
 11. Dřevosprint SC 9 4 0 5 23:40 2
 12. Tamu Pua 1.FC VET 10 0 0 10 0:60 0

Úvodní slovo

Fotbalový podzim už je za  dveřmi 
a drtivá část našich týmů už funguje 
pouze v „udržovacím“ módu. Závěr 

roku však bude patřit tradiční Silvestrov-
ské pumelici, na kterou jste v poslední 
kalendářní den od  9.00 srdečně zváni. 
Jsme moc rádi, že tato dlouholetá tradice 
táhne nejen řeporyjské patrioty, ale i širší 
okolí, a tak opět očekáváme další hojnou 
návštěvu. Kvalitní fotbalová podívaná 
a pohoštění je již samozřejmostí. Budeme 
se na těšit!

„A“ mužstvo
Moc dobře si vzpomínáme na  ne-

vydařený loňský podzim, kdy po  zisku 
žalostných 8 bodů jsme se uchýlili k boji 

o  záchranu, který 
díky vynikajícímu 
jaru a  vítěznému 
tažení dopadnul 
na výbornou. Těm-
to starostem jsme 
se chtěli vyvaro-
vat, a  proto do-
šlo ke  zkvalitnění 
a  rozšíření kádru, 
z kterého profituje 
celý klub. „B“ muž-
stvo se tak vyhřívá 
na  krásné druhé 
příčce s  bodovou 
ztrátou za  vedou-
cím týmem a  „A“ 
mužstvo přezimuje 
na  solidní 8. příčce, 
když jako jediní dokázali porazit první 
lídry tabulky – Kbely a v posledním kole 
rezervu Přední Kopaniny, tedy týmy, 
které mají za cíl postoupit do pražského 
přeboru.

I přes příznivý bodový zisk nechceme 
nic nechat náhodě a  nadále budovat 
kádr, jehož kvalita se bude odrážet 

i na výsledcích. I pro-
to vyrážíme v polovi-
ně února na soustře-
dění do Čáslavi, která 
nám během necelých 
5 dní nabízí vše po-
třebné – od kvalitních 
tréninkových podmínek až po potřebnou 
regeneraci.

Mládež
Naše mladší přípravka se nechala in-

spirovat vítězstvím našeho „A“ mužstva 
nad Přední Kopaninou a  v  posledním 
kole rovněž porazila svého soka (24:21) 
a  zakončila podzimní část sladkým ví-
tězstvím.

Ačkoliv naši starší žáci ztratili dobře 
rozehraný zápas Lochkovem, což zna-

menalo srovnání pozic na čele tabulky, 
cítíme hrdost. Nejen na  dlouhodobou 
formu našich hráčů, ale i na jádro našich 
fanoušků, které vyrazilo v hojném počtu 
naše kluky podpořit. I díky tomu se naši 
starší žáci opět vrátili na  první místo 
a v jarní části budou bojovat o prvenství 
ve své soutěži.

Chtěli bychom touto formou moc 
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 3. SK ČECHIE SMÍCHOV 8 6 0 2 29:15 18
 4. SK Třeboradice 8 5 0 3 36:24 15
 5. Spartak Hrdlořezy 8 5 0 3 20:13 15
 6. FK Řeporyje 8 3 0 5 26:23 9
 7. Ambassadors FC Praha 8 3 0 5 20:39 9
 8. TJ AFK Slivenec 8 2 0 6 18:31 6
 9. SK Uhelné sklady Praha 8 0 0 8 10:46 0

Starší žáci - E3C - 56 SŽ-2/C
 1. FK Řeporyje 11 9 0 2 44:16 27
 2. Ambassadors FC Pra. 11 8 1 2 74:34 25
 3. TJ Sokol Lochkov 11 8 0 3 76:25 24
 4. FK Admira Praha „C“ 11 7 1 3 66:22 22
 5. SK Aritma Praha „C“ 11 7 1 3 49:36 22
 6. FC Nebušice 11 6 1 4 32:22 19
 7. TJ Slovan Bohnice „B“ 11 6 1 4 38:30 19
 8. FK Loko Vltavín „B“ 11 4 0 7 32:43 12
 9. TJ Sokol Troja 11 3 0 8 26:67 9
 10. SK Modřany „B“ 11 2 1 8 15:58 7
 11. TJ Sokol Bílá Hora 11 2 0 9 18:63 6
 12. 1. FC BARRANDOV 11 1 0 10 20:74 3

Mladší žáci - F3D - 67 MŽ-2/D
 1. 1. FC BARRANDOV 10 9 0 1 47:12 27
 2. FC Přední Kopanina 10 8 0 2 51:23 24
 3. SK Třeboradice 10 6 1 3 43:24 19
 4. SC Olympia Radotín 10 6 0 4 33:27 18
 5. SK Modřany „B“ 10 4 3 3 25:28 15
 6. TJ Sokol Lochkov 10 3 3 4 29:20 12
 7. TJ Sokol Bílá Hora 10 4 0 6 22:26 12
 8. FK Řeporyje 10 3 1 6 26:41 10
 9. TJ Sokol Řepy „B“ 10 3 1 6 17:54 10
 10. SK Střešovice 1911 „C“ 10 3 0 7 28:32 9
 11. FK Dukla Jižní Město „C“ 10 1 1 8 25:59 4

Muži A - A2B - 13 M-1.A/B
 1. Spartak Kbely 15 11 3 1 44:22 36
 2. SK Aritma Praha „B“ 15 11 1 3 47:28 34
 3. FC Př. Kopanina „B“ 15 10 1 4 54:17 31
 4. SK Modřany 15 9 3 3 31:20 30
 5. Prague Raptors FC 15 7 6 2 39:28 27
 6. SK Uhelné sklady Pr. 15 8 3 4 33:25 27
 7. SC Olympia Radotín 15 8 2 5 35:21 26
 8. FK Řeporyje 15 6 3 6 24:25 21
 9. FK Zlíchov 1914 15 6 2 7 34:32 20
 10. SK Zbraslav 15 5 3 7 37:43 18
 11. 1999 Praha 15 4 2 9 31:49 14
 12. TJ AFK Slivenec 15 4 2 9 22:41 14
 13. FK Meteor Praha VIII „B“ 15 4 1 10 31:39 13
 14. TJ Sokol Cholupice 15 2 4 9 12:32 10
 15. SK Libuš 838 15 3 1 11 20:43 10
 16. TJ Slovan Bohnice 15 3 1 11 28:57 10

Muži B - A4B - 22 M-2/B
 1. SK Dolní Chabry „B“ 11 8 2 1 34:10 26
 2. FK Řeporyje „B“ 11 8 1 2 42:16 25
 3. Sokol D. Počernice „B“ 11 8 1 2 35:15 25
 4. TJ Sokol Královice „B“ 11 6 2 3 45:34 20
 5. SK Třeboradice „B“ 11 5 3 3 27:20 18
 6. FK Union Strašnice „B“ 11 4 3 4 25:30 15
 7. Prague Raptors FC „B“ 11 4 1 6 27:27 13
 8. SK Slovan Kunratice „B“ 11 4 1 6 18:33 13
 9. TJ SOKOL PÍSNICE 11 3 0 8 27:34 9
 10. SK Meteor Kačerov 11 3 0 8 18:34 9
 11. TJ Sokol Troja „B“ 11 3 0 8 19:46 9
 12. Football Club Prosex 11 2 2 7 18:36 8

Mladší dorost - D4B - 44 MD-2 B
 1. SC Olympia Radotín 8 6 0 2 30:13 18
 2. FC Nebušice 8 6 0 2 32:17 18

poděkovat KERDA-interiér a  Michal 
Kerda Truhlářství za  nákup krásných 
nových dresů, které ctí naše klubové 
barvy. Není důležité jen dobře hrát, ale 
i dobře vypadat.

Klub
Velké věci se dějí díky maličkostem! 

Ačkoliv podzimní část skončila teprve 
v  polovině listopadu, již se pracuje 
na  drobnostech, které udělají radost, 
v  tomto případě řeporyjským fanouš-

kům. A  to detailní 
podoba pultu v naší 
hospodě. Co na  to 
říkáte? Blížíme se 
do finále.

Závěrečné slovo
Všem řepor yj-

ským hráčům a  fa-
nouškům přejeme 
krásně prožité Vá-
noce a  hezký zá-
věr letošního roku. 

V tom dalším se na vás budeme opět těšit 
v  těch našich nejhezčích, černobílých 
barvách.

Petr Vosmík, místopředseda FK
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